
A.097 
10.2.e 	- BD/CBJ/JIZ 

From: 	 10.2.e 	 - BD/DSenJ/J 
Sent: 	 donderdag 27 juni 2019 11:28 
To: 	 10.2e 	 - BD/DSenJ/J 
Subject: 	 FW: S.v.p. uiterlijk 11:30 vandaag reactie op antwoorden kamervragen Medialogica 
Attachments: 	 SCHOON TK antwoorden Kamervragen Medialogica versie 27 juni 2019.docx 

Follow Up Flag: 	 Opvolgen 
Flag Status: 	 Completed 

Ter info. Ik heb10.2.0 en 10.2.e  in de mail zelf al ge-cct. 
Van:10.2.e 	 - BD/DSenJ/J 
Verzonden: donderdag 27 juni 2019 11:27 
Aan: 10.2.e 	 - BD/DGPenV/PBT/PBI;10.2,e 	 - BD/CBJ/JIZ 
CC: 10.2.e 	 - BD/DGPenV/Staf; 10.2.e 	 - BD/DGPenV/Staf; Saris, W.F. - 
BD/DGPenV/ALG/Algemeen; 10.2.e 	 - BD/DSenJ/J; 10.2.e 	- BD/CBJ/JIZ 
Onderwerp: RE: S.v.p. uiterlijk 11:30 vandaag reactie op antwoorden kamervragen Medialogica 
Hoi 10.2.6, 
Hierbij de aanvullingen van 10-2-e en mij, na verwerking zijn we akkoord. Let ook even goed op dat het 
11.1 
Succes! 
Vriendelijke groet, 

10 2 e 
Van: 10 2 e 	 - BD/DGPenV/PBT/PBI 
Verzonden: donderdag 27 juni 2019 10:49 
Aan: 10 2 e 	 - BD/DSenJ/J• 10.2.e - BD/CBJ/JIZ 
CC: 10.2.e 	 - BD/DGPenV/Staf; 10.2.e 	 - BD/DGPenV/Staf; Saris, W.F. - 
BD/DGPenV/ALG/Algemeen 
Onderwerp: S.v.p. uiterlijk 11:30 vandaag reactie op antwoorden kamervragen Medialogica 
Urgentie: Hoog 
Dag 10.2.e' en 10.2.e, 
We hebben eerder contact met elkaar gehad over de beantwoording van de Kamervragen over 
Medialogica/Ontvoerd. 
Bijgevoegd stuur ik jullie de laatste versie van de antwoorden. We hebben de antwoorden aangevuld 
met informatie van politie en OM. 
De minister wil de antwoorden per se vandaag hebben en uitsturen. 
Gelet op die tijdsdruk, hoor ik graag vandaag uiterlijk om half 12 per mail of jullie akkoord gaan 
met deze beantwoording. 
De stukken gaan in Digijust langs Wim Saris. 
Excuses voor deze plotselinge tijdsdruk en alvast hartelijk dank voor jullie medewerking! 
Groet, 10.2.e 

Met vriendelijke groet, 

10.2.e 

10.2.e  
CoOrdinerend beleidsmedewerker 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Directoraat-Generaal Politie en Veiligheidsregio's 
Programma Politiebestel, Bevoegdheden en Informatiefunctie 
Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 1 28ste verdieping 
Postbus 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 
Secretariaat: 10.2.e 	1@minvem.n1  T 0610.2.e 

M 06 10: 
(ffiminvenj.n1 



A.098 
- BD/CBJ/JIZ 

From: 
Sent: 
To: 
Cc: 

Subject: 
Attachments: 

Importance: 

Follow Up Flag: 
Flag Status: 

- BD/DGPenV/PBT/PBI 
donderdag 27 juni 2019 11:33 

@minbuza.nl.  
- BD/DGPenV/Staf; 1( 	 - BD/DSenJ/J; 

- BD/DGPenV/Staf 
RE: Antwoorden op kamervragen Medialogica 
SCHOON akk SenB TK antwoorden Kamervragen Medialogica_versie 27 juni 
2019.docx 

High 

Opvolgen 
Completed 

• 

Dag `10.2,e, 
Mijn collega's van SenB hebben het antwoord op vraag 2 nog aangepast. Bijgaand de versie die bij 
jullie de lijn in kan. 
Excuses hiervoor! 
Groet, Ma 
Verzo!!!!!!!!! 
Van: 

Aanill!a
mi 

 
CC: 
BD/DGPenV Sta 
Onderwerp: Antwoorden op kamervragen Medialogica 
Urgentie: Hoog 
Beste 
Zoals net besproken, kunnen deze antwoorden bij jullie de lijn in. Onze minister gaat antwoorden 
mede namens jullie minister. 
Ik heb de antwoorden van mijn collega 	 (DG Straffen en Beschermen) overgenomen 
We hebben alleen aanvullingen en aanpassingen gedaan op het politiedeel. 
De antwoorden op vragen die betrekking hebben op Buitenlandse zaken zijn eerder afgestemd met 

Zoals aangegeven is er haast bij (sorry): onze, minister wil deze antwoorden uiterlijk vandaag om 
18:00 uur hebben. 
Zou je me op de hoogte willen houden van de uitkomsten in jullie lijn? 
Alvast hartelijk dank! 
Met vriendelijke groet, 
11): 

Met vriendelijke groet, 

A 
Coordineren ewerker 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Directoraat-Generaal Politie en Veiligheidsregio's 
Programma Politiebestel, Bevoegdheden en Informatiefunctie 
Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 1 28ste verdieping 
Postbus 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 
Secretariaat: alliMeminveni.n1  T 06 , 

M 06 

www,ril soverheld.nliveni  

- BD/DGPenV/PBT/PBI 
g 27 juni 2019 11:09 

@minbuza.nl' 
- BD/DGPenV/Staf; - BD/DSenijJ;11~11~ - 



A.099 
10.2.e 	- BD/CBJ/JIZ 

From: 	 11111111L 	- BD/DGPenV/PBT/PBI 
Sent: 	 donderdag 27 juni 2019 11:48 
To: 	 - BD/DSenJ/1; 10,2.e 	BD/CBJ/JIZ 

- 	- BD/DGPenV/Staf; 10.2 Cc: - BD/DGPenV/Staf; 
Saris, W.F. - BD/DGPenV/ALG/Algemeen; 	 - BD/DSenJ/J; 

- BD/CBJ/JIZ 
Subject: 	 RE: S.v.p. uiterlijk 11:30 vandaag reactie op antwoorden kamervragen Medialogica 

Follow Up Flag: 	 Opvolgen 
Flag Status: 	 Completed 

Dank! Ik heb wijzigingen geaccepteerd en we nemen Mrb mee in de lijn. De lijn bij BUZA is inmiddels 
gestart. 
Groet, 10.2 e 
Van: 10:2.e 	- BD/DSen3/3 
Verzonden: donderdag 27 juni 2019 11:27 
Aan: 10.2.e 	- BD/DGPenV/PBT/PBI; 10.2.e 	- BD/CBJ/JIZ 
CC:10.2.e 	 - BD/DGPenV/Staf; 10 2 e 	i - BD/DGPenV/Staf; Saris, W.F. - 
BD/DGPenV/ALG/Algemeen; B0.2.e 	 - BD/DSenJ/); 	- BD/CBUJIZ 
Onderwerp: RE: S.v.p. uiterlijk 11:30 vandaag reactie op antwoorden kamervragen Medialogica 
Hoi E. 
Hierbij de aanvullingen van 	en mij, na verwerking zijn we akkoord. Let ook even goed op dat het 

Succes! 
Vriendelijke groet, 

10.2.e 
Van: 10.2.e 	- BD/DGPenV/PBT/PBI 
Verzonden: donderdag 27 juni 2019 10:49 
Aan: 10.2.e 	- BD/DSenJ/J; 10.2.e 	- BD/CBJ/JIZ 
CC: 10.2.e 	 - BD/DGPenV/Staf; 10.2.e 	 - BD/DGPenV/Staf; Saris, W.F. - 
BD/DGPenV/ALG/Algemeen 
Onderwerp: S.v.p. uiterlijk 11:30 vandaag reactie op antwoorden kamervragen Medialogica 
Urgentie: Hoog 
Dag 10.2.e en 10  
We hebben eerder contact met elkaar gehad over de beantwoording van de Kamervragen over 
Medialogica/Ontvoerd. 
Bijgevoegd stuur ik jullie de laatste versie van de antwoorden. We hebben de antwoorden aangevuld 
met informatie van politie en OM. 
De minister wil de antwoorden per se vandaag hebben en uitsturen. 
Gelet op die tijdsdruk, hoor ik graag vandaag uiterlijk om half 12 per mail of jullie akkoord gaan 
met deze beantwoording. 
De stukken gaan in Digijust langs Wim Saris. 
Excuses voor deze plotselinge tijdsdruk en alvast hartelijk dank voor jullie medewerking! 
Groet, 1.111,9111ri 

Met vriendelijke groet, 

1111» 	si 

ranerena oeteldsmeaewerker 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Directoraat-Generaal Politie en Veiligheidsregio's 
Programma Politiebestel, Bevoegdheden en Informatiefunctie 
Turfmarkt 147 1 2511 DP I  Den Haag 1 28ste verdieping 
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Postbus 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 
Secretariaat: 10 2:érág@minveni.ni  T 06 10 2 

M 06 10 c,  
10 (, 	@minvenj.n1 
www.rijksoverheid.nliveni 

Voor een veilige en rechtvaardige samenleving 

2 



A.100 
10.2.e 	- BD/CBJ/JIZ 

From: 	 - BD/DSeni/J 
Sent: 	 donderdag 27 juni 2019 12:14 
To: 	 11111.1111.11 - BD/CBJ/JIZ 
Subject: 	 vanmiddag afwezig 

Hoi 1  O 2  , 

We zitten vanmiddag in een heisessie. Mocht er nog iets zijn met de Kamervragen oid dat spoed heeft 
en je me nodig hebt, stuur me dan even een app op mijn privé telefoon. 

buiten reikwijdte 

Groetjes, 
10.2.e 

1 



A.101 
- BD/CBJ/JIZ 

From: 	 u. .z..,E: 	- BD/C131/11Z 
Sent: 	 donderdag 27 juni 2019 12:31 
To: 	 Kox, J. - BD/CBJ;F:276' 7  - BD/CBJ/JIZ 
Subject: 	 Kamervragen Medialogica 
Attachments: 	 SCHOON TK antwoorden Kamervragen Medialogica versie 27 juni 2019.docx 

Hallo Justus, 

Bijgevoegd vind je de concept-antwoorden op de Kamervragen van Van Dijk (SP) naar aanleiding van 
de uitzending van Medialogica over John van den Heuvel. 

De rode passages zijn in overleg door DSeriJ/Ca toegevoegd. 

Minister Grapperhaus wil de antwoorden vandaag uitsturen. 11,1 
De antwoorden gaan nu alleen langs Wim en niet tevens 

langs jou. 

Zowel Grapperhaus als Dekker zijn in de lijn opgenomen. 

Groet, 



A.102 
10.2.e 	- BD/CBJ/JIZ 

From: 	 1g~ - BD/CBJ/JIZ 
Sent: 	 maandag 1 juli 2019 7:57 
To: 	 Kox, J. - BD/CBJ; 	- BD/CBJ/JIZ 
Subject: 	 RE: MEDIALOGICA update - kamervragen terug van minister 

Goedemorgen "-e  zullen wij straks als we binnen zijn meteen even samen zitten? Groeten!". 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackbeny.com)  

Van: Kox, J. - BD/CBJ 	(ffimini env.nl> 
Datum: zondag 30 jun. 2019 9:51 PM 
Aan: 10.2.e - BD/CBJ/JIZ 11111átnini env. ni>,  110.2.e 
<10.2.e 	(mminienv.nl>  
Onderwerp: FW: MEDIALOGICA update - kamervragen terug van minister 

Dag 10  2-6,10." 

- BD/CBJ/JIZ 

Zie bijgaande mail plus bijlage die ik van Wim kreeg.1 1.1 
Ik 

kon zelf de opmerking van de minister niet lezen op mijn iPad, maar obv mail Wim raakt het-blijkbaar ook 
de Ca. Zijn jullie morgen op kantoor en zo ja, zouden jullie hier morgenvroeg gelijk mee aan de slag willen 
gaan? Ik zit zelf van 8.30 tot 945 uit in overleg jij de pSG maar heb daarvoor en daarna ruimte. Als het 
dringend blijkt, app me dan tijdens het overleg. Alvast dank. 

Vr groet, 
Justus 

Verzonden met BlackBeny Work 
(www.blackbeny.com) 

Van: Saris, W.F. - BD/DGPenV/ALG/Algemeenilli@minienv.ul> 
Datum: vrijdag 28 jtm. 2019 10:12 PM 
Aan: Kox, J. - BD/CBJ <1° 2  (ininienv.nl>  
Onderwerp: FW: MEDIALOGICA update - kamervragen terug van minister 

Hoi Justus, 
Zie onderstaand en bijgaand. SenB deel staat uit bij CA. Wil jij svp meekijken? Maandag hebben we om 12 uur staf 
PenV en dan wil ik het eigenlijk weg hebben. 
Gr Wim 

Van:10.2,e 	- BD/DGPenV/PBT/PBI 
Verzonden: vrijdag 28 juni 2019 17:26 
Aan: Saris, W.F. - BD/DGPenV/ALG/Algemeen; Schaper, mr. J.W. - BD/DGPenV/PPBT 
CC:10.2.e 	 - BD/DGPenv/staf; 1 0.2 e 	 - BD/DGPenV/PBT/PBI 
Onderwerp: MEDIALOGICA update - kamervragen terug van minister 
Urgentie: Hoog 
Dag Wim en Jan Willem, 
De kamervragen Medialogica zijn teruggekomen van de minister met bijgevoegde instructie en verschillende 
verduidelijkingsvragen. 
De minister wil dat: 

1 



• Anita, Gerrit van der Burg en 10.2.e 	(en jij ook Wim) persoonlijk op de hoogte worden gesteld van de 
aanvullende vragen van de minister. DGRR informeert Anita en 10'2.e 10 2  e heeft via haar lijn uitgezet dat • 
10.2.e 	wordt geïnformeerd. 

• De aanvullende vragen .:5f voor het stafoverleg DGPoI van as maandag naar tevredenheid zijn beantwoord tif 
dat het volledige stafoverleg aan deze vragen wordt besteed. 10 2 e  en ik hebben de vragen uitgezet bij 
politie, DGRR, OM, DG SenB en onszelf. Deadline ma 10 uur. 

10 2 e en ik zijn maandag allebei beschikbaar voor het stafoverleg. 
Groet, 10.2.e 

Met vriendelijke groet, 

10.2.e 

10.2.e 
Coffitlinerend beleidsmedewerker 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Directoraat-Generaal Politie en Veiligheidsregio's 
Programma Politiebestel, Bevoegdheden en Informatiefunctie 
Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 1 28ste verdieping 
Postbus 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 
Secretariaat:10 2 e @minvenj.n1  T 061 2:e 

M 0610.2.e 
10.2.e 	ominvertni 
www.rijksoverheid.nl/ven1   

Voor een veilige en rechtvaardige samenleving 

2 



A.103 
10.2.e 	- BD/CBJ/JIZ 

From: 
Sent: 
To: 
Cc: 

Subject: 

Follow Up Flag: 
Flag Status:  

OMR" 	- BD/DGPenV/PBT/PBI 
maandag 1 juli 2019 9:07 

2.e 	- BD/CBJ/JIZ 
2.e 	- BD/CBWIZ1111~ 	- BD/DSen1/1; 10 2.e 

- BD/DSen1/.1 
RE: SPOED: vervolgvragen Medialogica 

Opvolgen 
Completed 

Dank'! Ik verwerk het en stuur je zo de aangepaste versie. Groet, NIM  
Van: 	 - BD/CBMIZ 
Verzonden: maandag 1 juli 2019 9:03 
Aan: 10.2 e 	- BD/DGPenV/PBT/PEll 
CC: 10.2.e 	- BD/CBJ/JIZ;1 0.~11111 - BD/DSenJ/J; 	 - BD/DSenJ/J 
Onderwerp: SPOED: vervolgvragen Medialogica 
Urgentie: Hoog 
Hallo 
Hieronder vind 'e de antwoorden van DSenJ en Ca. Helaas kan ik deze niet verwerken in de tekst 
(read only). 	werkt niet op maandag, maar ik heb telefonisch met haar afgestemd.  
In antwoord op et commentaar op vraag 5: 

In antwoord o het commentaar o de vragen 8, 9 en 11: 

oor graag o it vo oen e e er is. 
Groet, 

1111.111111111.1 
Senior adviseur 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Centrale autoriteit Internationale Kinderaangelegenheden 
Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 
Postbus 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 

T +316 
E 
	

@minienv.nl 

From: 	 - BD/DGPenV/PBT/PBI 
Sent 	ni 2019 17:18 
To: 	 BD/DSen3/3; 10.2.e 	- BD/CB.I/JIZ 
Cc: 10.2.e 	 - BD/DGPenV/Staf; 10.2.e 	 - BD/DGPenV/Staf 
Subject: SPOED: vervolgvragen Medialogica 
Importance: High 
Dag 10.2.e en 10.2-e, 
De kamervragen Medialogica zijn teruggekomen van de minister met een instructie en verschillende 
verduidelijkingsvragen. 
De vragen die open staan, staan in de kantlijn van het document. Onder elke vraag hebben we 
aangegeven van wie het antwoord of de aanpassing moet komen. 
Maandag aan het einde van de ochtend is ons stafoverleg met de minister. Hij heeft aangegeven (zie 
pdf scan van dat handgeschreven briefje) dat hij 6f voor die tijd uitsluitsel wil hebben óf dat het 
volledige stafoverleg aan deze vragen besteed wordt. 
11,1 



Wil je mij en 101.e (cc) laten weten of het jullie lukt om voor maandagochtend 10.00u een sluitend 
antwoord op de vragen te geven? 
11.1 

Ik hoor het graag! 
Groet, 10.2,e 

Met vriendelijke groet, 

10.2,e 

10.2,e 
CoOrdinerend beleidsmedewerker 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Directoraat-Generaal Politie en Veiligheidsregio's 
Programma Politiebestel, Bevoegdheden en Informatiefunctie 
Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 1 28ste verdieping 
Postbus 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 
Secretariaat: 10 2 e 	@minvenj.ni T 06 10 2 e 

M 06 10 2 e 
10.2.e 	©minvenj.ni 
www.rijksoverheid.nliveni 

Voor een veilige en rechtvaardige samenleving 

2 



M 06 
~venni 

soverheld.ni/veni 

A.104 
10.2,e 	- BD/CBJ/JIZ 

From: 
Sent: 
To: 
Subject: 

Follow Up Flag: 
Flag Status: 

- BD/D5enJ/1 
vrijdag 5 juli 2019 14:05 
.1.1111111111 - BD/DGPenV/PBT/PBI 
RE: Antwoorden kamervragen medialogica zijn uit! 

Opvolgen 
Completed 

Dank! En goed gedaan! 
Groeten, 
10,2.e 
Van:10.2.e 	 -  BD/DGPenV/PBT/PBI 
Verzonden: donderdag 4 juli 2019 16:51 
Aan: 10.2 e 	- BD/CBMIZ; 1 
10.2.e 	- BD/DJOADBOZ; 10.2.e 
10.2.e 	 @kno.politie.n1;  10 
10.2 e - BD/DJOADBOZ; 10 2.e 
BD/DGPenV/Staf; 10.2 e 	caminbuza.n1 
CC: 10.2.e 	 -  BD/DGPenV/Staf 
Onderwerp: Antwoorden kamervragen medialogica zijn uit! 
Beste collega's, 

- BD/DSenJ/.3; 

- BD/DJOADBOZ; 1°  2  

- BD/DSenJ/J; 

Capolitie.n1;  0.2.e 
- BD/DGPenV/PBT/PBI; 

Vanmiddag zijn de antwoorden op de Medialogica-kamervragen aan de Tweede Kamer verzonden. Veel 
dank voor jullie inzet en input om deze vragen te kunnen beantwoorden! 
Bijgaand de antwoorden zoals ze zijn verstuurd. 
Vriendelijke groet, mede namens"in   
FTg 

Met vriendelijke groet, 

10.2.e 

10.2.e 
Cotirdinerend beleidsmedewerker 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Directoraat-Generaal Politie en Veiligheidsregio's 
Programma Politiebestel, Bevoegdheden en Informatiefunctie 
Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 1 28ste verdieping 
Postbus 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 
Secretariaat: Ria nminventni  T 06102.e 

Voor een veilige en rechtvaardige samenleving 

1 



A.105 
- BD/CBJ/JIZ 

From: 
Sent 
To: 

Cc: 
Subject 
Attachments: 

Follow Up Flag: 
Flag Status:  

[10.2 cl 	 - BD/DSenJ/J 
vrijdag 5 juli 2019 14:10 

IrBDIDSen 	 BD/DSenJ/J; 	 - - BD/DSen1/1; 	

- BD/D5en.V.1; 	 - BD/DSenJ/J, 
- BD/DSenJ/J; 	 - BD/DSer0; J/1;1 

BD/DWJZ/PR 
- BD/DSenJ/J 

Antwoorden Kamervragen Medialogica 
Antwoorden Kamervragen over het programma Medialogica.docx 

Opvolgen 
Completed 

Hoi, 

Ter info: de Kamervragen over het programma Medialogica waarin het programma Ontvoerd onder de 
loep werd genomen, zijn uit (uiteindelijk overgenomen door DGPOL)! 

Groeten, 



A.106 
10.2.e 	- BD/CBJ/JIZ 

From: 	 - BD/CBJ/JIZ 
Sent: 	 vrijdag 5 juli 2019 14:53 
To: 	 111.111M 	- BD/CBJ/JIZ 
Subject: 	 RE: Antwoorden kamervragen medialogica zijn uit 

Oh, heb ik zeker overheen gelezen eerdere keer buiten reikwijdte 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com) 

Van: 	 - BD/CBJ/JIZ -11.111~~ivall> 
Datum: vn 	05 j . 2019 2:22 PM 
Aan: 	- BD/CBJ/JIZ 11.114~12> 
Onderwerp: : Antwoorden kamervragen medialogica zijn uit 

Het antwoord op vraag 3 is altijd zo geweest. Tekst is afkomstig van BZ. 
From: 	- BD/CBJ/JIZ 
Sent: donderdag 4 juli 201917:55 
To: 	 - BD/CBJ/JIZ 
Subject: RE: Antwoorden kamervragen medialogica zijn uit 

Tenx. 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberrv.com) 

Van: 	 - BD/CBJ/JIZ 4gje 1§1(iiiminienv.nl> 
Datum: donderdag 04 jul. 2019 5:24 PM 
Aan: 	- BD/CBJ/JIZ 1~0minienv.nl>, Kox, J. - BD/CBJ 111100minienv.nl> 
Onderwerp: Antwoorden kamervragen medialogica zijn uit 
Beste Justus en." 
Vanmiddag zijn de antwoorden op de Medialogica-kamervragen aan de Tweede Kamer verzonden. 
Bijgaand de antwoorden zoals ze zijn verstuurd. 
Groet, 
10 7 



De werkstap Eindparaaf van werkstroom Besluit o. bezwaar inzake  a 'J 	is niet 
akkoord bevonden en geretourneerd door 	 - BD/DVV3ZDZW. 
Met de opmerking: 

Graag checken of DGSenB notaverkeer heeft 

A.107 
- BD/CBJ/JIZ 

From: 
Sent: 
To: 
Subject: 

11111~ifflif 	- BD/CBJ/JIZ 
maandag 8 juli 2019 12:03 

- BD/CBJ/JIZ 
RE: DigiJust: werkstroom Besluit op bezwaar inzake 	is niet akkoord 
bevonden en geretourneerd door 	 - BD/DWJZ/JZW 

Weet 	• dit? 

From: 	- BD/CBJ/JIZ 
Sent: maa 	8 uli 2019 11:34 
To: 	 - BD/CBJ/JIZ 
Subject: FW: Di Dust: werkstroom Besluit op bezwaar inzake 	is niet akkoord bevonden en geretoumeerd 
door  - BD/DWJZDZW 

Ter info 

Van: diaiiust-noreplv@minventril [mailto:diaitust-noreolvOminventnij 
Verzonden: maandag 8 juli 2019 11:32 
Aan: 	- BD/C133/312 
Onderwe 	Uust: werkstroom Besluit op bezwaar inzake^ 
door 	 - BD/DWJZDZW 

is niet akkoord bevonden en geretourneerd 

opgestart terzake Kamervragen. 

Dit is een automatisch gegenereerd bericht, hierop kan niet gereageerd worden. Bij 
vragen neem contact op met een key-user of de servicedesk. 

1 



heeft deze opmerking geplaatst in de werkstroom. 
De werkstap Eindparaaf van werkstroom Besluit op bezwaar inzake 10 2.e 
en geretourneerd door 	 - BD/DWJZ/JZW. 
Met de opmerking: 

is niet akkoord bevonden 

Graag c ec en of 

A.108 
102.e 	BD/CBJ/JIZ 

From: 	 OPIEM - BD/CBJ/JIZ 
Sent: 	 maandag 8 juli 2019 16:23 
To: 	 10.2.é 	- BD/DWJZ/JZW 
Cc: 	 10.2.e 	 - BD/DSen1/1; 
Subject: 	 RE: Werkstroom Besluit op bezwaar inzake 

- BD/CBJ/JIZ 

Hoi 10.2.e, 
De Minister heeft antwoorden op Kamervragen over Medialogica gezien en in dat kader is ook 
ingegaan op de potentiële gevoeligheden bij Politie en OM. 
Groeten, 

MIE 	  
Van: 11,1111.1 - BD/DWJZJEW 
Verzon 	: maandag 8 juli 2019 11:39 
Aan: 	 - BD/CBJ/JIZ 
Onderwerp: Werkstroom Besluit op bezwaar inzake 10.2.e 
Beste 

DGSenB notaverkeer heeft opgestart terzake Kamervragen. 
Kun je aangeven of de bewindspersoon op de hoogte is gesteld van de Kamervragen en potentiele 
gevoeligheden bij de politie en het OM? 
Met vriendelijke groet, 

10.2.e 
Senior adviseur juridische zaken 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Directie Wetgeving en Juridische Zaken 
Sector Juridische Zaken en Wetgevingsbeleid 
Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 1 N.13 
Postbus 20301 l 2500 EH 1 Den Haag 

1111.11000minienv.n1 
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Voor een veilige en rechtvaardige samenleving 



REEDS OPENBAAR 
	A.109 

2019Z08937 
(ingezonden 1 mei 2019) 

Vragen van Jasper van Dijk (SP) aan de ministers van Justitie en Veiligheid en van Buitenlandse 
Zaken over het programma Medialogica 

1 Kent u de uitzending van Medialogica van 28 april 2019? 1) Wat is up oordeel daarover? 

2 Houdt u nog altijd vol dat de regering niet heeft samengewerkt met het programma "Ontvoerd", 
zoals u stelt in antwoord op de vragen van 19 mei 2017? 
DGSenB 

3 Deelt u de mening, dat uw ministerie ten onrechte een noodpaspoort aan een kind heeft 
verstrekt dat door "Ontvoerd" uit Suriname is meegenomen? 
BZ 

4 Wat is uw reactie op de Kinderombudsman die stelt: "(h)et dossier schetst het beeld dat de 
minister heeft ingespeeld op de situatie zoals deze Is weergegeven door de vader en de makers 
van het televisieprogramma en zich heeft laten leiden door het tijdsschema van dit programma"? 
DGSenB 

5 Wat is uw reactie op de interne mails van ambtenaren waarin zij hun twijfels uiten over het 
programma? 
??? 

6 Hoe verklaart u, dat de afdeling Juridische Zaken van de Korpschef stelt dat meewerken aan 
"Ontvoerd" niet rechtmatig en in principe niet mogelijk is? Waarom is er dan wel door de politie 
informatie met het programma gedeeld? 
DGPenV 

7 Deelt u de mening dat een Europees Arrestatie Bevel niet gedeeld had mogen worden met een 
vader alsmede met het programma "Ontvoerd"? 
DGRR 

8 Bent u het eens met de kritiek van Hoogleraar Jeugdrecht Mariëlle Bruning op het programma 
"Ontvoerd", onder andere dat het twijfelachtig is gevoelige kinderzaken via een TV-programma "op 
te lossen"? Deelt u de mening dat de samenwerking vanuit uw ministerie heroverwogen moet 
worden? 
DGSenB 

9 Erkent u dat het programma "Ontvoerd" grote risico's neemt met kinderen, zeker als het nog 
niet afgeronde zaken betreft? Wat is terugkijkend uw oordeel over de medewerking die uw 
ministerie aan het programma heeft verleend? 
DGSenB 

10 Wordt er door de politie nog steeds politie-informatie met het nieuwe programma van John van 
den Heuvel gedeeld? Zo ja, op grond van welke aanwijzing gebeurt dat? 
DGPenV 

11 Wordt het programma Ontvoerd/Dossier van John van den Heuvel nog steeds gefaciliteerd door 
Buitenlandse zaken, de politie en justitie? Zo nee, wanneer bent u daarmee gestopt? 
BZ 
DGPenV 
DGRR 

1) https://www.human.nlimedialogica/kijk/afleveringen/2019/aflevering-3.html#  



REEDS OPENBAAR 
	 A.110 

Ministerie van Veiligheid en Justitie 

> Retouradres Postbus 20301 2500 EH Den Haag 

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer 
der Staten-Generaal 
Postbus 20018 
2500 EA DEN HAAG 

Datum 	15 mei 2017 
Onderwerp Antwoorden Kamervragen over het bericht dat een tv-programma 

over kinderontvoering kinderbelangen zou opofferen aan kijkcijfers 

Hierbij zend ik u de antwoorden op de schriftelijke vragen van het lid `fik& (PvdA) 
aan de staatssecretaris van Veiligheid en Justitie over het bericht dat een tv-
programma over kinderontvoering de belangen van kinderen zou opofferen aan 
kijkcijfers (ingezonden 15 februari 2017) en op de aanvullende vragen van de 
leden Jasper van Dijk en Van Nispen (belden SP) aan de minister van 
Buitenlandse Zaken en de staatssecretarissen van Veiligheid en Justitie en van 
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap over het programma Ontvoerd (ingezonden 20 
februari 2017). 

De Staatssecretaris van Veiligheid en Justitie, 

K.H.D.M. Dijkhoff 

Directoraat-Generaal 
Straffen en Beschermen 
Directie Sanctietoepassing en 
Jeugd 
DSenJ 

Turfmarkt 147 
2511 DP Den Haag 
Postbus 20301 
2500 EH Den Haag 
www. rijksoverhe d.nl/venj 

Ons kenmerk 
2060531 

Bij beantwoording de datum 
en ons kenmerk vermelden. 
Wilt u slechts één zaak in uw 
brief behandelen. 
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Antwoorden Kamervragen van het lid Ycel (PvdA) over het bericht dat 
een tv-programma over internationale kinderontvoering kinderbelangen 
zou opofferen aan kijkcijfers. (ingezonden 15 februari 2017, nr. 
2017Z02520) 

Vraag 1 
Kent u het bericht "Hoe RTL-hit 'Ontvoerd' kinderbelangen opoffert aan 
kijkcijfers"? 

Antwoord op vraag 1 
Ja. 

Vraag 2 
Deelt u de mening dat er, bij het terugontvoeren van een kind dat in het 
buitenland aan het wettig gezag van een van de ouders is onttrokken, 
een toets moet plaatsvinden door een onafhankelijke en objectieve 
instantie of de terugkeer in het belang van het kind is? Deelt u voorts de 
mening dat er goed moet worden ingeschat wat de gevolgen zijn van de 
terugontvoering voor het kind? Zo ja, is dat in het kader van het tv-
programma altijd gebeurd? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord op vraag 2 
Nederland is partij bij het Haags Kinderontvoeringsverdrag 1980 (HKOV). Het 
HKOV beoogt de onmiddellijke terugkeer van kinderen die ongeoorloofd (in strijd 
met het gezagsrecht van bijvoorbeeld de andere ouder) zijn overgebracht naar of 
worden achtergehouden in een verdragsluitende staat. 
Uitgangspunt van het HKOV is dat kinderen zo spoedig mogelijk terugkeren naar 
het land van hun gewone verblijf. Dat kan op vrijwillige basis door medewerking 
van de ontvoerende ouder dan wel na een rechterlijke beslissing in het land waar 
het kind op dat moment verblijft, waarin wordt vastgesteld dat het kind moet 
worden teruggeleid. De rechter weegt daarbij altijd het belang van het kind. 

Het is voor een achtergebleven ouder geen verplichting om een 
teruggeleidingsverzoek op grond van het HKOV via de Nederlandse Centrale 
autoriteit Internationale Kinderaangelegenheden (Centrale autoriteit) in te dienen. 
Er staan ook andere juridische wegen open die door de achtergebleven ouder 
kunnen worden benut en die tot terugkeer van het kind kunnen leiden. 

RTL-Ontvoerd heeft mij laten weten dat zij handelt op verzoek van en in 
samenwerking met de achtergebleven ouder. De ouder bepaalt samen met het 
programma onder welke omstandigheden de hereniging met het meegenomen 
kind plaatsvindt en daarmee ook de gevolgen die dit heeft voor het kind. In dit 
besluit heeft de Nederlandse overheid geen rol behalve dan die hieronder 
beschreven. 

Vraag 3 
Welke medewerking verleent c.q. verleende uw ministerie, het ministerie 
van Buitenlandse Zaken of andere ministeries aan het genoemde tv-
programma? Waarom wordt in de aftiteling van het tv-programma geen 
melding van deze medewerking gedaan? 

Directoraat-Generaal 
Straffen en Beschermen 
Directie Sanctietoepassing en 
Jeugd 
DSenJ 

Datum 
15 mei 2017 

Ons kenmerk 
2060531 
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Vraag 8 
Hoe verhoudt de medewerking van uw ministerie aan dit tv-programma 
zich, tot de taken en verantwoordelijkheid van de Centrale autoriteit om 
namens de Nederlandse regering op grond van het Haags 
Kinderontvoeringsverdrag kinderen naar Nederland terug te laten 
brengen? 

Vraag 9 
Werken de Centrale autoriteit en de tv-makers op enigerlei wijze samen? 
Zo ja, op welke wijze? Zo nee, waarom niet? 

Vraag 11 
Is het genoemde bericht voor u aanleiding de samenwerking met het tv-
programma te wijzigen? Zo ja, waarom en op welke manier gaat u dit 
doen? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord op de vragen 3, 8, 9, en 11 
Vanuit de Centrale autoriteit is algemene informatie verstrekt aan de 
programmamakers. In mijn ogen is het te zwaar om dit te kwalificeren als 
`medewerking' aan het programma. Om die reden is het ook niet vreemd dat in 
de aftiteling van het programma de Centrale autoriteit niet wordt genoemd. In 
2012 en 2013 hebben drie gesprekken plaatsgevonden tussen ambtenaren van de 
Centrale autoriteit en de redactie. In de eerste twee gesprekken is de redactie 
geïnformeerd over het feit dat de rol van de Centrale autoriteit niet meer kan zijn 
dan het geven van algemene informatie en is ingegaan op de rol en 
verantwoordelijkheden van de Centrale autoriteit en op de bepalingen uit het 
Haags Kinderontvoeringsverdrag. Het laatste gesprek in 2013 betrof een 
algemene terugblik op de twee seizoenen van RTL-Ontvoerd. Bij dit gesprek was 
de toenmalige staatssecretaris van Veiligheid en Justitie aanwezig. 

Het ministerie van Buitenlandse Zaken heeft evenmin meegewerkt aan de 
totstandkoming van het programma RTL-Ontvoerd, maar wordt wel op de hoogte 
gehouden van de plannen van het programma. Internationale 
kinderontvoeringszaken zijn altijd kwetsbaar en gevoelig. Het is daarom van 
belang dat het ministerie van Buitenlandse Zaken kan waarschuwen voor 
mogelijke nadelige gevolgen van bepaalde acties in het buitenland. Daarnaast is 
het de verantwoordelijkheid van het ministerie om Nederlandse burgers 
consulaire bijstand en advies te bieden en waar nodig, reisdocumenten te 
verstrekken. Daarom heeft het ministerie ook RTL hierover geadviseerd en staat 
het ministerie in seizoen 1 en 2 genoemd op de aftiteling. Vanaf seizoen 3 heeft 
RTL besloten om geen aftiteling meer te gebruiken. 

Vraag 4 
Kunt u de in het bericht genoemde ambtelijke nota, waarin gerapporteerd 
wordt over het genoemde tv-programma, aan de Kamer doen toekomen? 
Zo nee, waarom niet? Welke problemen ten aanzien van de praktijken 
van dit tv-programma worden er in die nota genoemd? 

Antwoord op vraag 4 
Ja. De nota treft u bijgevoegd aan. 

Directoraat-Generaal 
Straffen en Beschermen 
Directie Sanctietoepassing en 
Jeugd 
DSen] 

Datum 
15 mei 2017 

Ons kenmerk 
2060531 
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Vraag 5 
Is het waar dat de tv-makers hebben ingegrepen "bij zaken die nog 
onder de rechter waren" en dat zij ook "dringende adviezen van 
hulpinstanties als Bureau Jeugdzorg en de Raad voor de 
Kinderbescherming" negeerden en daarbij "het belang van de betrokken 
kinderen uit het oog" verloren? Zo ja, waarom en waaruit blijkt dat? Zo 
nee, waarom is dat niet waar? 

Antwoord op vraag 5 
RTL-Ontvoerd heeft ondanks nog hangende juridische procedures actie 
ondernomen om kinderen terug te geleiden naar de achtergebleven ouders. 
Kinderontvoeringen zijn veelal complexe juridische dossiers waarin - naast een 
verzoek tot teruggeleiding op grond van het HKOV - nog andere juridische 
procedures kunnen lopen in Nederland en/of het buitenland. Vanuit de Centrale 
autoriteit en het ministerie van Buitenlandse Zaken is destijds vanuit hun eigen 
verantwoordelijkheid RTL-Ontvoerd gewezen op de mogelijke risico's en gevolgen 
van een dergelijke actie. Tijdens het gesprek in 2013 met RTL-Ontvoerd is er 
vanuit de Centrale autoriteit aangegeven dat er bezwaren waren die zien op de 
inmenging van RTL-Ontvoerd in zaken waarin nog een juridische procedure 
hangende was. Er is in voorkomende gevallen contact geweest tussen Bureau 
Jeugdzorg en RTL-Ontvoerd. Het is aan RTL-Ontvoerd om te bepalen welke 
consequenties zij aan de inhoud van dat contact verbindt. 

Vraag 6 
Deelt u de bezwaren van de Kinderombudsvrouw ten aanzien van de 
werkwijze van het genoemde programma? Zo ja, waarom en welke 
conclusies trekt u daar uit? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord op vraag 6 
De bezwaren van de Kinderombudsvrouw ten aanzien van de werkwijze van RTL-
Ontvoerd zien op het feit dat internationale kinderontvoering een ernstige zaak is. 
De Kinderombudsvrouw vraagt zich in dit kader af of het belang van het kind met 
de werkwijze van RTL-Ontvoerd voldoende wordt gerespecteerd. 

In het algemeen kan worden gesteld dat wanneer een ouder met gezag over het 
kind besluit medewerking te verlenen aan het tv-programma om te pogen 
zijn/haar kind terug te halen uit een ander land, het aan deze ouder is om het 
belang van het kind af te wegen. 

Op het moment dat ouders kinderen terughaalden, lag er een beslissing van een 
Nederlandse of buitenlandse rechter op grond waarvan in beginsel terugkeer van 
het kind naar Nederland door de achtergebleven ouder mogelijk werd gemaakt. 
De rechter weegt in zijn beslissing het belang van het kind. Zoals in antwoord op 
vraag 5 is aangegeven, hebben de Centrale autoriteit en het ministerie van 
Buitenlandse Zaken vanuit hun eigen verantwoordelijkheid RTL-Ontvoerd 
gewezen op de mogelijke risico's en gevolgen van de ondernomen acties om 
hangende juridische procedures het kind terug te geleiden naar de ouder. 

Vraag 7 
Hoe verhoudt het recht op de bescherming van de persoonlijke 
levenssfeer van de kinderen in het tv-programma zich tot de beelden die 
er van hen worden uitgezonden? 

Directoraat-Generaal 
Straffen en Beschermen 
Directie Sanctietoepassing en 
Jeugd 
DSenJ 

Datum 
15 mei 2017 

Ons kenmerk 
2060531 
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Antwoord op vraag 7 
In het algemeen kan gesteld worden dat wanneer een ouder met gezag over het 
kind besluit medewerking te verlenen aan het tv-programma om te pogen 
zijn/haar kind terug te halen uit een ander land, het aan deze ouder is om dit 
belang af te wegen. 

Vraag 10 
Is het u bekend of er onder de kinderen die door het tv-programma naar 
Nederland zijn teruggebracht kinderen zijn die vanwege de wijze waarop 
zij zijn teruggebracht nu psychische problemen ondervinden? Zo ja, wat 
is de aard en omvang van die problemen? Worden deze kinderen op 
enigerlei wijze begeleid of gevolgd door bijvoorbeeld de Raad voor de 
Kinderbescherming, Bureau Jeugdzorg of een andere instantie? 

Antwoord op vraag 10 
Een internationale kinderontvoering is voor een kind een veelal ingrijpende en 
emotionele gebeurtenis, ook zonder de betrokkenheid van een 
televisieprogramma of overheidsinstanties. De Centrale autoriteit heeft destijds 
signalen ontvangen dat in een aantal zaken waarin RTL-Ontvoerd de terugkeer 
heeft bewerkstelligd, kinderen met problemen zouden kampen. Of deze eventuele 
problemen in causaal verband staan met de betrokkenheid van RTL-Ontvoerd is 
door mij niet vast te stellen. 

Directoraat-Generaal 
Straffen en Beschermen 
Directie Sanctietoepassing en 
Jeugd 
DSenJ 

Datum 
15 mei 2017 

Ons kenmerk 
2060531 
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Antwoorden Kamervragen van de leden Jasper van Dijk en Van Nispen 
(beiden SP) aan de minister van Buitenlandse Zaken en de 
staatssecretarissen van Veiligheid en Justitie en van Onderwijs, Cultuur 
en Wetenschap over het programma Ontvoerd. (ingezonden 20 februari 
2017, nr. 2017Z02780) 

Vraag 1 
Is het waar dat de ministeries van Buitenlandse Zaken en Veiligheid en 
Justitie medewerking verlenen aan het RTL-programma "Ontvoerd"? Zo 
ja, wat zijn de exacte afspraken en hoe is deze samenwerking tot stand 
gekomen? 

Vraag 10 
Bent u het eens dat de zorgen over dit programma reëel zijn en dat 
daarom uw samenwerking met dit programma moet worden stopgezet? 
Zo nee, waarom niet? 

Vraag 11 
Hoe gaat u de schade herstellen die mogelijk is aangericht als gevolg van 
uw medewerking aan dit programma? 

Antwoord op de vragen 1, 10 en 11 
Zoals ik heb aangegeven in antwoord op de vragen 3, 8, 9 en 11 van het lid Ylicel 
is er vamnuit de Centrale autoriteit algemene informatie verstrekt aan de 
programmamakers. In 2012 en 2013 hebben drie gesprekken plaatsgevonden 
tussen ambtenaren van de Centrale autoriteit en de redactie. Het ministerie van 
Buitenlandse Zaken is evenmin betrokken bij de totstandkoming van het 
programma, maar wordt wel op de hoogte gehouden van de plannen van het 
programma. Internationale kinderontvoeringszaken zijn altijd kwetsbaar en 
gevoelig. Het is daarom van belang dat het ministerie van Buitenlandse Zaken 
kan waarschuwen voor mogelijke nadelige gevolgen van bepaalde acties in het 
buitenland. Daarnaast is het de verantwoordelijkheid van het ministerie om 
Nederlandse burgers consulaire bijstand en advies te bieden en waar nodig, 
reisdocumenten te verstrekken. 

Vraag 2 
Klopt het dat op het ministerie van Buitenlandse Zaken is gewaarschuwd 
voor "ernstig leed bij de betrokken kinderen" en dat er zelfs sprake zou 
zijn van zelfmoordpogingen? Zo ja, hoe kan het dat u hieraan uw 
medewerking verleent? 

Antwoord op vraag 2 
Dit is niet bekend bij het ministerie van Buitenlandse Zaken. In zijn algemeenheid 
kan worden gesteld dat een internationale kinderontvoering voor alle 
betrokkenen, maar vooral voor het kind een veelal ingrijpende en emotionele 
gebeurtenis is. De Centrale autoriteit heeft destijds signalen ontvangen dat in een 
aantal zaken waarin RTL-Ontvoerd de terugkeer heeft bewerkstelligd, kinderen 
met problemen zouden kampen. Of deze eventuele problemen in causaal verband 
staan met de betrokkenheid van RTL-Ontvoerd, is door mij niet vast te stellen. 
Zoals ik heb aangegeven in antwoord op de vragen 1 en 10 is van medewerking 
aan de totstandkoming van het programma geen sprake geweest. 

Directoraat-Generaal 
Straffen en Beschermen 
Directie Sanctietoepassing en 
Jeugd 
DSenJ 

Datum 
15 mei 2017 

Ons kenmerk 
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Vraag 3 
Hoe kan het dat er kinderen in het programma zijn teruggebracht naar 
ouders, "ondanks nog hangende juridische procedures"? Hoe heeft u dat 
afgestemd met de juridische instanties in het buitenland? 

Antwoord op vraag 3 
Kinderontvoeringen worden voor alle betrokkenen, maar vooral voor het kind, als 
ingrijpend en soms zelfs als traumatisch ervaren. Kinderontvoeringen zijn veelal 
complexe juridische dossiers. Er kunnen naast een verzoek tot teruggeleiding op 
grond van het HKOV ook nog andere juridische procedures lopen in Nederland 
en/of in het buitenland. Op het moment dat ouders kinderen terughaalden, lag er 
een beslissing van een Nederlandse of buitenlandse rechter op grond waarvan in 
beginsel de terugkeer van het kind naar Nederland door de achtergebleven ouder 
mogelijk werd gemaakt. 

In het geval een kind, al of niet door het programma, wordt teruggebracht naar 
zijn gewone verblijfplaats (land waar het kind verbleef vóór de ontvoering) terwijl 
er nog een juridische procedure loopt onder het Haags Kinderontvoeringsverdrag, 
is het de rol van de Centrale autoriteit om op grond van artikel 7 onder i. van het 
Haags Kinderontvoeringsverdrag, de Centrale autoriteit van het land waarnaar het 
kind was ontvoerd, te informeren over de terugkeer van het kind. Het is dan aan 
deze Centrale autoriteit om de juridische instanties aldaar van de terugkeer in 
kennis te stellen. 

Vraag 4 
Is het waar dat een effect van het programma is dat achtergebleven 
ouders zelf het heft in eigen handen gaan nemen en niet meer de juiste 
procedures volgen? 

Antwoord op vraag 4 
Het is de verantwoordelijkheid van de desbetreffende ouder of hij/zij gebruik 
maakt van de procedure van het Haags Kinderontvoeringsverdrag om zijn/haar 
kind terug naar Nederland te krijgen. Ouders zijn hiertoe niet verplicht. 

Vraag 5 
Klopt het dat een ambtenaar van het ministerie van Veiligheid en Justitie 
bij de gesprekken met het programma aanwezig was? Waarom is 
hiervoor gekozen? Gaat u deze samenwerking stopzetten? 

Antwoord op vraag 5 
Zoals ik heb aangegeven in antwoord op de vragen 1, 10 en 11 hebben in 2012 
en 2013 drie gesprekken plaatsgevonden tussen ambtenaren van de Centrale 
autoriteit en de redactie van RTL-Ontvoerd. Gemeld is dat de Centrale autoriteit 
de programmamakers alleen van algemene informatie kan voorzien en er niet op 
individuele zaken kan worden ingegaan. 

Vraag 6 
Was de actieve wijze waarop oud-staatssecretaris Teeven zich inzette 
voor Ontvoerd op alle fronten geoorloofd? Was er geen sprake van 
belangenverstrengeling? 

Directoraat-Generaal 
Straffen en Beschermen 
Directie Sanctietoepassing en 
Jeugd 
DSenJ 
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Antwoord op vraag 6 
Zoals in antwoord op de vragen 3, 8, 9, en 11 van Ycel is aangegeven, heeft in 
2013 een gesprek plaatsgevonden op het departement tussen de toenmalige 
staatssecretaris, de heer Van den Heuvel en twee ambtenaren, waarin in 
algemene zin is teruggekeken op de eerste 2 seizoenen van RTL-Ontvoerd. Van 
ongeoorloofde inzet of belangenverstrengeling is mij niet gebleken. 

Vraag 7 
Deelt u de mening van de Kinderombudsvrouw, die grote vraagtekens 
plaatst bij de werkwijze van het programma? Deelt u haar mening dat 
mediabelangen nooit zwaarder mogen wegen dan de rechten van 
kinderen? 

Directoraat-Generaal 
Straffen en Beschermen 
Directie Sanctietoepassing en 
Jeugd 
DSenJ 

Datum 
15 mei 2017 

Ons kenmerk 
2060531 

Antwoord op vraag 7 
De bezwaren van de Kinderombudsvrouw ten aanzien van de werkwijze van RTL-
Ontvoerd zien op het feit dat internationale kinderontvoering een ernstige zaak is. 
Zij vraagt zich af of het belang van het kind met de werkwijze van RTL voldoende 
wordt gerespecteerd. Ik ben bekend met de bezwaren van de 
Kinderombudsvrouw. Voor de Nederlandse overheid staat het belang van het kind 
altijd voorop. Wanneer een ouder met gezag over zijn/haar kind besluit 
medewerking te verlenen aan het tv-programma om te pogen het kind terug te 
halen uit een ander land, is het aan deze ouder om dit belang af te wegen. 

Vraag 8 
Hoe kan RTL uitzending van dit programma rechtvaardigen, mede in het 
licht van de eerdere discussie over Hulp-TV? Is het programma volledig 
in lijn met de vernieuwde gedragscode, opgesteld naar aanleiding van de 
ophef over Hulp-TV? 2) 

Vraag 9 
Deelt u de mening dat kijkcijfers nooit boven kinderbelangen mogen 
gaan? Kunt u volhouden dat kijkcijfers geen rol spelen bij het programma 
Ontvoerd? 

Antwoord op de vragen 8 en 9 
Omroepen en producenten van programma's bepalen zelf de inhoud en vorm van 
hun media-aanbod. Bovendien zijn deelnemers zelf verantwoordelijkheid voor de 
afweging om aan een dergelijk programma mee te werken. 

Vraag 12 
Vindt u uitzending van het vierde seizoen nog langer verantwoord? Zo 
nee, gaat u hierover in gesprek met RTL, zeker waar het gaat om de 
onderdelen waaraan u uw medewerking heeft verleend? 

Antwoord op vraag 12 
Omroepen en producenten van programma's bepalen zelf de inhoud en vorm van 
hun media-aanbod. 

1) https://www.ftm.nl/artikelen/hoe-rtl-hit-ontvoerd-kinderbelangen-opoffert-
aan-kijkcijfers-longread#reactie24953   
2) https://www.nrc.nl/nieuws/2016/11/28/rtl-onderzoekt-misstanden-rond-
hulptelevisieprog  rammas-a1533979  
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Toelichting: 
Deze vragen dienen ter aanvulling op eerdere vragen terzake van het lid YUcel 
(PvdA), ingezonden 15 februari 2017 (vraagnummer 2017Z02520) 

Directoraat-Generaal 
Straffen en Beschermen 
Directie Sanctietoepassing en 
Jeugd 
DSenJ 

Datum 
15 mei 2017 

Ons kenmerk 
2060531 
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REEDS OPENBAAR 
	A.114 

2019Z08937 
(ingezonden 1 mei 2019) 

Vragen van Jasper van Dijk (SP) aan de ministers van Justitie en Veiligheid en van Buitenlandse 
Zaken over het programma Medialogica 

1 Kent u de uitzending van Medialogica van 28 april 2019? 1) Wat is up oordeel daarover? 

2 Houdt u nog altijd vol dat de regering niet heeft samengewerkt met het programma "Ontvoerd", 
zoals u stelt in antwoord op de vragen van 19 mei 2017? 

3 Deelt u de mening, dat uw ministerie ten onrechte een noodpaspoort aan een kind heeft 
verstrekt dat door "Ontvoerd" uit Suriname is meegenomen? 

4 Wat is uw reactie op de Kinderombudsman die stelt: "(h)et dossier schetst het beeld dat de 
minister heeft ingespeeld op de situatie zoals deze is weergegeven door de vader en de makers 
van het televisieprogramma en zich heeft laten leiden door het tijdsschema van dit programma"? 

5 Wat is uw reactie op de interne mails van ambtenaren waarin zij hun twijfels uiten over het 
programma? 

6 Hoe verklaart u, dat de afdeling Juridische Zaken van de Korpschef stelt dat meewerken aan 
"Ontvoerd" niet rechtmatig en in principe niet mogelijk is? Waarom is er dan wel door de politie 
informatie met het programma gedeeld? 

7 Deelt u de mening dat een Europees Arrestatie Bevel niet gedeeld had mogen worden met een 
vader alsmede met het programma "Ontvoerd"? 

8 Bent u het eens met de kritiek van Hoogleraar Jeugdrecht Mariëlle Bruning op het programma 
"Ontvoerd", onder andere dat het twijfelachtig is gevoelige kinderzaken via een TV-programma "op 
te lossen"? Deelt u de mening dat de samenwerking vanuit uw ministerie heroverwogen moet 
worden? 

9 Erkent u dat het programma "Ontvoerd" grote risico's neemt met kinderen, zeker als het nog 
niet afgeronde zaken betreft? Wat is terugkijkend uw oordeel over de medewerking die uw 
ministerie aan het programma heeft verleend? 

10 Wordt er door de politie nog steeds politie-informatie met het nieuwe programma van John van 
den Heuvel gedeeld? Zo ja, op grond van welke aanwijzing gebeurt dat? 

11 Wordt het programma Ontvoerd/Dossier van John van den Heuvel nog steeds gefaciliteerd door 
Buitenlandse zaken, de politie en justitie? Zo nee, wanneer bent u daarmee gestopt? 

1) https://www.human.nl/medialogica/kijk/afieveringen/2019/aflevering-3.html#  



A.117 
10.2.e 	-  BD/CBJ/JIZ 

From: 	 - BD/DJOA/JBOZ 
Sent: 	 dinsdag 14 mei 2019 15:45 
To: 	 (PaG Den Haag) 
Subject: 	 FW: Kamervragen over Medialogica / Ontvoerd 

Beste 10,1  
Zie onderstaande mail van 10.2.e 	. Zou jij mij donderdag aanstaande jouw input kunnen mailen? 
Groet, 
10.2.e 
Van: 10,2  e 	- BD/DSenJ/J 
Verzonden: dinsdag 14 mei 2019 9:18 
Aan: 10-2,e 	- BD/DJOA/JBOZ; DGRR Parlementair - DGRR/BJZ 
Onderwerp: RE: Kamervragen over Medialogica / Ontvoerd 
Beste 10.2.e , beste collega, 
Afgelopen vrijdag heb ik helaas geen input of reactie ontvangen op de Kamervragen. Een deel van de input heb ik al 
binnen, een deel krijg ik deze week. 
Graag ontvang ik uiterlijk donderdag 16 mei de input voor de beantwoording. Uiterlijk vrijdag wil ik een concept 
beantwoording klaar maken om weer voor te leggen aan alle partijen. 
Alvast bedankt! 
Vriendelijke groet, 
10 2. 
Van:102 e ZE. - BD/DSenJ/J 
Verzonden: vrijdag 10 mei 2019 8:08 
Aan:10 2-e 	 ' - BD/DJOA/JBOZ; DGRR Parlementair - DGRR/BJZ 
Onderwerp: RE: Kamervragen over Medialogica / Ontvoerd 
Beste 10 2  e 
Deze week heb ik intern overleg gehad over de Kamervragen met de Ca (en daarnaast nog met Buitenlandse Zaken 
tel. gesproken). 	I 

Wil je dit nog meenemen in de afstemming? Alvast bedankt! Indien nodig kunnen we maandag telefonisch contact 
hebben. 
Vriendelijke groet, 
10.2. 
Van:10.2  e 	- BD/DJOA/JBOZ 
Verzonden: maandag 6 mei 2019 8:01 
Aan:10.2.e 	 - BD/DSenJ/J 
CC: DGRR Parlementair - DGRR/BJZ 
Onderwerp: RE: Kamervragen over Medialogica / Ontvoerd 
Beste 10.2.e, 
De vragen zijn uitgezet bij het OM. 
Met vriendelijke groet, 
10.2.e 
Coördinator cluster Parlementair 
Juridisch adviseur 



Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Directoraat-Generaal Rechtspleging en Rechtshandhaving 
Directie Juridische en Operationele Aangelegenheden 
DGRR - DJOA 
Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 
Postbus 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 

M 0610 2 e 
10.2.e 	@minlenv.nl  
Let op nieuw emailadres! 

www.riiksoverheid.nl/veni  

Voor een veilige en rechtvaardige samenleving 

From:  10.2.e 	 - BD/DSenJ/J 
Sent: donderdag 2 mei 2019 14:40 
To: DGRR Parlementair - DGRR/131Z 
Subject: Kamervragen over Medialogica / Ontvoerd 
Goedemiddag, 
Bijgaande Kamervragen zijn vandaag binnen gekomen over het programma Medialogica waarbij het programma 
Ontvoerd aan de orde kwam. Eerder zijn over het programma Ontvoerd ook Kamervragen gesteld (zie bijlage 2 voor 
de antwoorden daarop). 
Kunnen jullie input leveren/input laten leveren door OM voor in ieder geval vraag 7 en 11 voor eind volgende week? 
Alvast hartelijk dank. 
Vriendelijke groet, 
10.2. 
e 
Beleidsmedewerker 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Directoraat-Generaal Straffen en Beschermen 
Afdeling Jeugd 
Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 
Postbus 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 

M 06 10 2.e 
E 10 2 e 	@minienv.n1 
www.rijksoverheid.nl/vent  

Voor een veilige en rechtvaardige samenleving 

Dit bericht kan informatie bevatten die niet voor u is bestemd. Indien u niet de geadresseerde bent of dit 
bericht abusievelijk aan u is toegezonden, wordt u verzocht dat aan de afzender te melden en het bericht te 
verwijderen. De Staat aanvaardt geen aansprakelijkheid voor schade, van welke aard ook, die verband houdt 
met risico's verbonden aan het elektronisch verzenden van berichten. 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
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> Retouradres Postbus 20301 2500 EH Den Haag 

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer 
der Staten-Generaal 
Postbus 20018 
2500 EA DEN HAAG 

Directie 
Bestuursondersteuning 

Turfmarkt 147 
2511 DP Den Haag 
Postbus 20301 
2500 EH Den Haag 
wmv.rijksoverhe d.ni/jenv 

REEDS OPENBAAR 
	A.124 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 

Datum 	22 mei 2019 
Onderwerp Uitsteibericht Kamervragen over het programma Medialogica 

Hierbij bericht ik u, mede namens de minister van Buitenlandse Zaken dat de 
schriftelijke vragen van het lid Jasper van Dijk (SP) over het programma 
Medialogica (ingezonden 1 mei 2019) niet binnen de gebruikelijke termijn kunnen 
worden beantwoord, aangezien nog niet alle benodigde informatie ontvangen is. 
Ik streef ernaar de vragen zo spoedig mogelijk te beantwoorden. 

De Minister van Justitie en Veiligheid, 

Ferd Grapperhaus 

Ons kenmerk 
2585829 

Uw kenmerk 
2019Z08937 
Bij beantwoording de datum 
en ons kenmerk vermelden. 
Wilt u slechts één zaak in uw 
brief behandelen. 



A.133 
- BD/CBJ/JIZ 

From: 
Sent 
To: 
Cc: 
Subject 
Attachments:  

Informatieplein Justitie-DC/PIV 
donderdag 2 mei 2019 9:32 

- BD/DGPenV/Staf; Parlementair - DGPenV 
Informatieplein Justitie-DC/PIV 
Achtergrondinformatie digitaal bij kamervraag nr. 2019Z08937 
Achtergrondinformatie digitaal bij kamervraag nr. 2019Z08937docx.docx 

Beste collega's, 

Hierbij stuur ik u enige achtergrondinformatie bij kamervraag nr.2019Z08937 
(ingezonden 1 mei 2019) 

Vragen van Jasper van Dijk (SP) aan de ministers van Justitie en Veiligheid en van Buitenlandse Zaken over 
het programma Medialogica 

Met vriendelijke groet, 

LL.B 

1 



A.134 
REEDS OPENBARE INFORMATIE 

Achtergrondinformatie digitaal bij kamervraag nr. 2019Z08937 
(ingezonden 1 mei 2019) 

Vragen van Jasper van Dijk (SP) aan de ministers van Justitie en Veiligheid en van Buitenlandse 
Zaken over het programma Medialogica 

Inhoudsopgave 
Geciteerde bron 	  

1) https://www.human.nl/medialogica/kijk/afleveringen/2019/aflevering-3.html# 	 1 

Medialogica 	 1 

Overig nieuws 	 2 

'Tv-programma Ontvoerd schuurt met de belangen van het kind' 	 2 

'Agent lekte arrestatiebevel naar tv-programma' 	 4 

Kamervragen 	 5 

https://www.rijksoverheid.nliclocumenten/kamerstukken/2017/05/15/antwoorden-kamervragen-
over-het-bericht-dat-een-tv-programma-over-kinderontvoering-kinderbelangen-zou-opofferen- 
aan-kijkcijfers 	 5 

Deze informatie wordt aangeleverd door de afdeling Productie Informatie Voorziening. Voor 
vragen of opmerkingen kun je contact opnemen met informatieplein@minjenv.nl  

Geciteerde bron 

1) https://www.human.nlimedialogicaildjk/afleveringen/2019/aflevering-3.html#  

1. Medialogica 
2. Afleveringen 
3. 2019 

Medialogica 



In het belang van het kind 
28 april 2019 

Door Erwin Otten en Maud van de Reijt 

Al sinds 2012 onderzoekt John van den Heuvel met zijn televisieprogramma Ontvoerd 

internationale kinderontvoeringszaken. Ontvoerd haalt vanuit het buitenland kinderen 

terug naar Nederland om ze te herenigen met de achtergebleven ouder. Hoe krijgt 

Ontvoerd dit voor elkaar? En wat is de relatie tussen overheidsinstanties (bijvoorbeeld 

ministeries, politie en ambassades) en het programma? Medialogica over 'de 

mediapower' van Ontvoerd. 

Overig nieuws 

'Tv-programma Ontvoerd schuurt met de belangen van het kind' 
https://www.universiteitleiden.nl/nieuws/2019/04/tv-programma-ontvoerd-schuurt-met-de-belangen-
van-het-kind   

29 april 2019 

Het tv-programma Medialogica (Human) besteedde in de uitzending van 28 april 2019 
aandacht aan het televisieprogramma 'Ontvoerd'. De Leidse hoogleraren Mariëlle 
Bruning en Jannemieke Ouwerkerk werkten mee aan Medialogica. 

In het programma Ontvoerd haalt tv-maker John van den Heuvel kinderen terug naar 
Nederland om ze te herenigen met de achtergebleven ouder. Een riskant concept; zegt 
hoogleraar Jeugdrecht Bruning. 'Ik zie een programma met de beste intenties, maar er 
zijn altijd twee verhalen. En als je één kant van het verhaal leest, en van één van de 
partijen het dossier bekijkt, word je op het verkeerde been gezet. En dat maakt dat dit 
programma zo schuurt met die belangen van het kind en de positie van het kind.' 

In het programma worden kinderen voor het oog van de camera weggeplukt uit hun 
leefomgeving, zonder dat ze kans krijgen om afscheid te nemen van hun ouder. 'Ik vind 
dat heel ver gaan', zegt Bruning. 'Ik vind dat niet juist, omdat dat heel erg ingrijpend is 
voor het kind. En moet je dat dan ook nog op tv laten zien?' Ook de weg die het 
programma bewandelt naar het terughalen van het kind deugt vaak niet. 'Er wordt soms 
dwars door procedures heen gehandeld. Dat is natuurlijk niet gewenst.' 



In het programma is onder meer aandacht voor de zaak waarin een moeder met haar 
dochter naar Portugal verhuist, terwijl de rechter in Nederland uiteindelijk bepaalt dat 
de vader, die achterbleef in Nederland, het ouderlijk gezag krijgt. Ontvoerd haalt het 
kind naar Nederland en maakt daarbij gebruik van een Europees aanhoudingsbevel 
(EAB) tegen de moeder, dat door het Nederlandse Openbaar Minsterie wordt 
geactiveerd. 

Mag je een EAB aanwenden om een al dan niet ontvoerd kind terug te halen? 'Een 
Europees aanhoudingsbevel mag worden uitgevaardigd om een verdachte of 
veroordeelde terug naar Nederland te halen, zegt hoogleraar Europees Strafrecht 
Ouwerkerk. 'Voor andere doelen, hoe nobel die ook mogen zijn, mag een Europees 
aanhoudingsbevel niet worden uitgevaardigd.' 

NIEUWS 
29.04.2019102:02 UUR KIM VISBEEN 
Het televisieprogramma 'Medialogica' (HUMAN) dook in de werkwijze van 'Ontvoerd', 
waarin John van den Heuvel kinderen vanuit het buitenland probeert terug te halen om ze 
met de achtergebleven ouder te herenigen. 
Volgens Medialogica werken overheidsinstanties zoals de politie en verschillende ministeries 
met het RTL-programma samen. 
Nauwe banden 
Mails van de politie en verschillende ministeries tonen volgens Medialogica betrokkenheid met 
het programma van Van den Heuvel. Zo laten interne mails van de politie zien dat 
opsporingsmaatregelen met de redactie van Ontvoerd worden besproken. 

KAMERVRAGEN EN KINDERONTVOERINGEN 
Eerder werden hier al Kamervragen over gesteld. Een samenwerking met het programma werd 
toen ontkend. Ook Van den Heuvel zegt in de uitzending van Medialogica niet met 
overheidsinstanties samen te werken. Het RTL-programma Ontvoerd probeert internationale 
kinderontvoeringen op te lossen. Bij veel van de zaken heeft een ex-partner het kind naar het 
buitenland meegenomen. 

BELANG VAN HET KIND 
Mariëlle Bruning, hoogleraar jeugdrecht en expert op het gebied van internationale 
kinderontvoeringszaken, zegt in de uitzending van Medialogica dat Van den Heuvels programma 
`schuurt' met het belang van het kind. Elk verhaal en dossier heeft volgens haar namelijk twee 
kanten. In sommige van de zaken lopen nog juridische procedures. 



ONDERZOEK POLITIEAGENT 
Uit het onderzoek van Medialogica blijkt ook dat het Openbaar Ministerie een onderzoek heeft 
lopen naar een politieagent voor het schenden van ambtsgeheim. De politieagent wordt verdacht 
van het delen van een Europees Arrestatiebevel (EAB) aan een vader uit een van de afleveringen 
van Ontvoerd. 

PORTUGAL 
Bij een zaak in Portugal zou een Europees Arrestatiebevel zijn gebruikt om een meisje van haar 
moeder weg te halen en met haar vader mee terug naar Nederland te nemen. En dat terwijl een 
EAB daar niet voor bedoeld is. Van den Heuvel wil in Medialogica niet zeggen of hij een EAB 
in bezit had. 

'Agent lekte arrestatiebevel naar tv-programma' 

https://www.crimesite.nl/agent-lekte-a  rrestatiebevel-naar-tv-program ma/ 

.2.< april 2019 

Het parket in Amsterdam onderzoekt een mogelijke schending van het ambtsgeheim door 
een politiebrigadier, die een Europees arrestatiebevel lekte naar het RTL programma 
"Ontvoerd". Dat onthult het televisieprogramma Medialogica vanavond, dat onderzoek deed 
naar het programma van John van den Heuvel. 

Het OM parket Amsterdam zegt in Medialogica dat er een onderzoek tegen de politieagent 
loopt: "Uit correspondentie en stukken blijkt.niet dat er toestemming door het OM is 
gegeven het EAB aan derden te verspreiden. Tegen de brigadier van politie loopt een 
onderzoek naar het schenden van ambtsgeheim op ons parket. Dit onderzoek is nog niet 
afgerond." 

Dochter meegenomen 
Medialogica onderzocht verschillende afleveringen, waaronder een zaak in Portugal. Het 
betreffende Europees Arrestatiebevel (EAB) is daar door "Ontvoerd" gehanteerd om een 
dochter van een moeder te scheiden en met de vader mee te nemen naar Nederland. 
Verschillende deskundigen laten weten dat een Europees Arrestatiebevel daar niet voor is 
bedoeld. Hoogleraar Europees Strafrecht Jannemieke Ouwerkerk: 'Een EAB mag worden 



uitgevaardigd om een verdachte of veroordeelde terug naar Nederland te halen en voor 
andere doelen — hoe nobel die ook mogen zijn- mag een EAB niet worden uitgevaardigd.' 

Signaleringen 
Met interne e-mails van de politie en verschillende ministeries illustreert Medialogica 
nauwe betrokkenheid van de overheid bij het televisieprogramma Ontvoerd. Eerder werd in 
antwoorden op Kamervragen een samenwerking met het programma ontkend. Uit interne 
e-mails van de politie blijkt dat er opsporingsmaatregelen, zoals internationale 	• 
signaleringen, worden besproken met de redactie en afgestemd op de productie van het 
televisieprogramma. Van den Heuvel stelt tegenover Medialogica dat zijn programma met 
geen enkele overheidsorganisatie samenwerkt. 

De aflevering van Medialogica is vanavond (zondag 28 april) om 21:15 op NPO 2 bij Omroep 
Human te zien. 

Kamervragen 

haps://www.rijksoverheid.nl/documenten/kamerstukken/2017/05/15/antwoorden-
kamervragen-over-het-bericht-dat-een-tv-programma-over-kinderontvoering-
kinderbelangen-zou-opofferen-aan-kijkcijfers   
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Vragen gesteld door de leden der Kamer, met de daarop door de 
regering gegeven antwoorden 

1894 

Vragen van het YceI (PvdA) aan de Staatssecretaris van Veiligheid en Justitie 
over het bericht dat een tv-programma over kindontvoering kinderbelangen 
zou opofferen aan kijkcijfers (ingezonden 15 februari 2017). 

Antwoord van Staatssecretaris Dijkhoff (Veiligheid en Justitie) (ontvangen 
19 mei 2017). Zie ook Aanhangsel Handelingen, vergaderjaar 2016-2017, 
nr. 1390. 

Vraag 1 
Kent u het bericht «Hoe RTL-hit «Ontvoerd» kinderbelangen opoffert aan 
kijkcijfers»? 

Antwoord 1 
Ja. 

Vraag 2 
Deelt u de mening dat er, bij het terugontvoeren van een kind dat in het 
buitenland aan het wettig gezag van een van de ouders is onttrokken, een 
toets moet plaatsvinden door een onafhankelijke en objectieve instantie of de 
terugkeer in het belang van het kind is? Deelt u voorts de mening dat er goed 
moet worden ingeschat wat de gevolgen zijn van de terugontvoering voor het 
kind? Zo ja, is dat in het kader van het tv-programma altijd gebeurd? Zo nee, 
waarom niet? 

Antwoord 2 
Nederland is partij bij het Haags Kinderontvoeringsverdrag 1980 (HKOV). Het 
HKOV beoogt de onmiddellijke terugkeer van kinderen die ongeoorloofd (in 
strijd met het gezagsrecht van bijvoorbeeld de andere ouder) zijn overge-
bracht naar of worden achtergehouden in een verdragsluitende staat. 
Uitgangspunt van het HKOV is dat kinderen zo spoedig mogelijk terugkeren 
naar het land van hun gewone verblijf. Dat kan op vrijwillige basis door 
medewerking van de ontvoerende ouder dan wel na een rechterlijke 
beslissing in het land waar het kind op dat moment verblijft, waarin wordt 
vastgesteld dat het kind moet worden teruggeleid. De rechter weegt daarbij 
altijd het belang van het kind. 
Het is voor een achtergebleven ouder geen verplichting om een teruggelei-
dingsverzoek op grond van het HKOV via de Nederlandse Centrale autoriteit 
Internationale Kinderaangelegenheden (Centrale autoriteit) in te dienen. 
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Er staan ook andere juridische wegen open die door de achtergebleven ouder 
kunnen worden benut en die tot terugkeer van het kind kunnen leiden. 
RTL-Ontvoerd heeft mij laten weten dat zij handelt op verzoek van en in 
samenwerking met de achtergebleven ouder. De ouder bepaalt samen met 
het programma onder welke omstandigheden de hereniging met het 
meegenomen kind plaatsvindt en daarmee ook de gevolgen die dit heeft voor 
het kind. In dit besluit heeft de Nederlandse overheid geen rol behalve dan 
die hieronder beschreven. 

Vraag 3, 8, 9, 11 
Welke medewerking verleent c.q. verleende uw ministerie, het Ministerie van 
Buitenlandse Zaken of andere ministeries aan het genoemde tv-programma? 
Waarom wordt in de aftiteling van het tv-programma geen melding van deze 
medewerking gedaan? 
Hoe verhoudt de medewerking van uw ministerie aan dit tv-programma zich, 
tot de taken en verantwoordelijkheid van de Centrale autoriteit om namens 
de Nederlandse regering op grond van het Haags Kinderontvoeringsverdrag 
kinderen naar Nederland terug te laten brengen? 
Werken de Centrale autoriteit en de tv-makers op enigerlei wijze samen? Zo 
ja, op welke wijze? Zo nee, waarom niet? 
Is het genoemde bericht voor u aanleiding de samenwerking met het 
tv-programma te wijzigen? Zo ja, waarom en op welke manier gaat u dit 
doen? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord 3, 8, 9, 11 
Vanuit de Centrale autoriteit is algemene informatie verstrekt aan de 
programmamakers. In mijn ogen is het te zwaar om dit te kwalificeren als 
«medewerking» aan het programma. Om die reden is het ook niet vreemd 
dat in de aftiteling van het programma de Centrale autoriteit niet wordt 
genoemd. In 2012 en 2013 hebben drie gesprekken plaatsgevonden tussen 
ambtenaren van de Centrale autoriteit en de redactie. In de eerste twee 
gesprekken is de redactie geïnformeerd over het feit dat de rol van de 
Centrale autoriteit niet meer kan zijn dan het geven van algemene informatie 
en is ingegaan op de rol en verantwoordelijkheden van de Centrale autoriteit 
en op de bepalingen uit het Haags Kinderontvoeringsverdrag. Het laatste 
gesprek in 2013 betrof een algemene terugblik op de twee seizoenen van 
RTL-Ontvoerd. Bij dit gesprek was de toenmalige Staatssecretaris van 
Veiligheid en Justitie aanwezig. 
Het Ministerie van Buitenlandse Zaken heeft evenmin meegewerkt aan de 
totstandkoming van het programma RTL-Ontvoerd, maar wordt wel op de 
hoogte gehouden van de plannen van het programma. Internationale 
kinderontvoeringszaken zijn altijd kwetsbaar en gevoelig. Het is daarom van 
belang dat het Ministerie van Buitenlandse Zaken kan waarschuwen voor 
mogelijke nadelige gevolgen van bepaalde acties in het buitenland. Daarnaast 
is het de verantwoordelijkheid van het ministerie om Nederlandse burgers 
consulaire bijstand en advies te bieden en waar nodig, reisdocumenten te 
verstrekken. Daarom heeft het ministerie ook RTL hierover geadviseerd en 
staat het ministerie in seizoen 1 en 2 genoemd op de aftiteling. Vanaf seizoen 
3 heeft RTL besloten om geen aftiteling meer te gebruiken. 

Vraag 4 
Kunt u de in het bericht genoemde ambtelijke nota, waarin gerapporteerd 
wordt over het genoemde tv-programma, aan de Kamer doen toekomen? Zo 
nee, waarom niet? Welke problemen ten aanzien van de praktijken van dit 
tv-programma worden er in die nota genoemd? 

Antwoord 4 
Ja. De nota treft u bijgevoegd aan'. 

Vraag 5 
Is het waar dat de tv-makers hebben ingegrepen «bij zaken die nog onder de 
rechter waren» en dat zij ook «dringende adviezen van hulpinstanties als 
Bureau Jeugdzorg en de Raad voor de Kinderbescherming» negeerden en 

1  Ter inzage gelegd bij het Centraal Informatiepunt Tweede Kamer 
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daarbij «het belang van de betrokken kinderen uit het oog» verloren? Zo ja, 
waarom en waaruit blijkt dat? Zo nee, waarom is dat niet waar? 

Antwoord 5 
RTL-Ontvoerd heeft ondanks nog hangende juridische procedures actie 
ondernomen om kinderen terug te geleiden naar de achtergebleven ouders. 
Kinderontvoeringen zijn veelal complexe juridische dossiers waarin — naast 
een verzoek tot teruggeleiding op grond van het HKOV — nog andere 
juridische procedures kunnen lopen in Nederland en/of het buitenland. Vanuit 
de Centrale autoriteit en het Ministerie van Buitenlandse Zaken is destijds 
vanuit hun eigen verantwoordelijkheid RTL-Ontvoerd gewezen op de 
mogelijke risico's en gevolgen van een dergelijke actie. Tijdens het gesprek in 
2013 met RTL-Ontvoerd is er vanuit de Centrale autoriteit aangegeven dat er 
bezwaren waren die zien op de inmenging van RTL-Ontvoerd in zaken waarin 
nog een juridische procedure hangende was. Er is in voorkomende gevallen 
contact geweest tussen Bureau Jeugdzorg en RTL-Ontvoerd. Het is aan 
RTL-Ontvoerd om te bepalen welke consequenties zij aan de inhoud van dat 
contact verbindt. 

Vraag 6 
Deelt u de bezwaren van de Kinderombudsvrouw ten aanzien van de 
werkwijze van het genoemde programma? Zo ja, waarom en welke conclu-
sies trekt u daar uit? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord 6 
De bezwaren van de Kinderombudsvrouw ten aanzien van de werkwijze van 
RTL-Ontvoerd zien op het feit dat internationale kinderontvoering een 
ernstige zaak is. De Kinderombudsvrouw vraagt zich in dit kader af of het 
belang van het kind met de werkwijze van RTL-Ontvoerd voldoende wordt 
gerespecteerd. 
In het algemeen kan worden gesteld dat wanneer een ouder met gezag over 
het kind besluit medewerking te verlenen aan het tv-programma om te pogen 
zijn/haar kind terug te halen uit een ander land, het aan deze ouder is om het 
belang van het kind af te wegen. 
Op het moment dat ouders kinderen terughaalden, lag er een beslissing van 
een Nederlandse of buitenlandse rechter op grond waarvan in beginsel 
terugkeer van het kind naar Nederland door de achtergebleven ouder 
mogelijk werd gemaakt. De rechter weegt in zijn beslissing het belang van 
het kind. Zoals in antwoord op vraag 5 is aangegeven, hebben de Centrale 
autoriteit en het Ministerie van Buitenlandse Zaken vanuit hun eigen 
verantwoordelijkheid RTL-Ontvoerd gewezen op de mogelijke risico's en 
gevolgen van de ondernomen acties om hangende juridische procedures het 
kind terug te geleiden naar de ouder. 

Vraag 7 
Hoe verhoudt het recht op de bescherming van de persoonlijke levenssfeer 
van de kinderen in het tv-programma zich tot de beelden die er van hen 
worden uitgezonden? 

Antwoord 7 
In het algemeen kan gesteld worden dat wanneer een ouder met gezag over 
het kind besluit medewerking te verlenen aan het tv-programma om te pogen 
zijn/haar kind terug te halen uit een ander land, het aan deze ouder is om dit 
belang af te wegen. 

Vraag 10 
Is het u bekend of er onder de kinderen die door het tv-programma naar 
Nederland zijn teruggebracht kinderen zijn die vanwege de wijze waarop zij 
zijn teruggebracht nu psychische problemen ondervinden? Zo ja, wat is de 
aard en omvang van die problemen? Worden deze kinderen op enigerlei 
wijze begeleid of gevolgd door bijvoorbeeld de Raad voor de Kinderbescher-
ming, Bureau Jeugdzorg of een andere instantie? 
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Antwoord 10 
Een internationale kinderontvoering is voor een kind een veelal ingrijpende 
en emotionele gebeurtenis, ook zonder de betrokkenheid van een televisie-
programma of overheidsinstanties. De Centrale autoriteit heeft destijds 
signalen ontvangen dat in een aantal zaken waarin RTL-Ontvoerd de 
terugkeer heeft bewerkstelligd, kinderen met problemen zouden kampen. Of 
deze eventuele problemen in causaal verband staan met de betrokkenheid 
van RTL-Ontvoerd is door mij niet vast te stellen. 
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regering gegeven antwoorden 

1895 

Vragen van de leden Jasper van Dijk en Van Nispen (beiden SP) aan de 
Minister van Buitenlandse Zaken en de Staatssecretarissen van Veiligheid en 
Justitie en van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap over het programma 
Ontvoerd (ingezonden 20 februari 2017). 

Antwoord van Staatssecretaris Dijkhoff (Veiligheid en Justitie) (ontvangen 
19 mei 2017). 

Vraag 1, 10, 11 
Is het waar dat de Ministeries van Buitenlandse Zaken en Veiligheid en 
Justitie medewerking verlenen aan het RTL-programma «Ontvoerd»? Zo ja, 
wat zijn de exacte afspraken en hoe is deze samenwerking tot stand 
gekomen?' 
Bent u het eens dat de zorgen over dit programma reëel zijn en dat daarom 
uw samenwerking met dit programma moet worden stopgezet? Zo nee, 
waarom niet? 
Hoe gaat u de schade herstellen die mogelijk is aangericht als gevolg van uw 
medewerking aan dit programma? 

Antwoord 1, 10, 11 
Zoals ik heb aangegeven in antwoord op de vragen 3, 8, 9 en 11 van het lid 
Y0cel is er vamnuit de Centrale autoriteit algemene informatie verstrekt aan 
de programmamakers. In 2012 en 2013 hebben drie gesprekken plaatsgevon-
den tussen ambtenaren van de Centrale autoriteit en de redactie. Het 
Ministerie van Buitenlandse Zaken is evenmin betrokken bij de totstandko-
ming van het programma, maar wordt wel op de hoogte gehouden van de 
plannen van het programma. Internationale kinderontvoeringszaken zijn altijd 
kwetsbaar en gevoelig. Het is daarom van belang dat het Ministerie van 
Buitenlandse Zaken kan waarschuwen voor mogelijke nadelige gevolgen van 
bepaalde acties in het buitenland. Daarnaast is het de verantwoordelijkheid 
van het ministerie om Nederlandse burgers consulaire bijstand en advies te 
bieden en waar nodig, reisdocumenten te verstrekken. 

1  https://www.ftm.nl/artikelen/hoe-rtl-hit-ontvoerd-kinderbelangen-opoffert-aan-kijkciffers-
longread#reactie24953  
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Vraag 2 
Klopt het dat op het Ministerie van Buitenlandse Zaken is gewaarschuwd 
voor «ernstig leed bij de betrokken kinderen» en dat er zelfs sprake zou zijn 
van zelfmoordpogingen? Zo ja, hoe kan het dat u hieraan uw medewerking 
verleent? 

Antwoord 2 
Dit is niet bekend bij het Ministerie van Buitenlandse Zaken. In zijn algemeen-
heid kan worden gesteld dat een internationale kinderontvoering voor alle 
betrokkenen, maar vooral voor het kind een veelal ingrijpende en emotionele 
gebeurtenis is. De Centrale autoriteit heeft destijds signalen ontvangen dat in 
een aantal zaken waarin RTL-Ontvoerd de terugkeer heeft bewerkstelligd, 
kinderen met problemen zouden kampen. Of deze eventuele problemen in 
causaal verband staan met de betrokkenheid van RTL-Ontvoerd, is door mij 
niet vast te stellen. Zoals ik heb aangegeven in antwoord op de vragen 1 en 
10 is van medewerking aan de totstandkoming van het programma geen 
sprake geweest. 

Vraag 3 
Hoe kan het dat er kinderen in het programma zijn teruggebracht naar 
ouders, «ondanks nog hangende juridische procedures»? Hoe heeft u dat 
afgestemd met de juridische instanties in het buitenland? 

Antwoord 3 
Kinderontvoeringen worden voor alle betrokkenen, maar vooral voor het kind, 
als ingrijpend en soms zelfs als traumatisch ervaren. Kinderontvoeringen zijn 
veelal complexe juridische dossiers. Er kunnen naast een verzoek tot 
teruggeleiding op grond van het HKOV ook nog andere juridische procedures 
lopen in Nederland en/of in het buitenland. Op het moment dat ouders 
kinderen terughaalden, lag er een beslissing van een Nederlandse of 
buitenlandse rechter op grond waarvan in beginsel de terugkeer van het kind 
naar Nederland door de achtergebleven ouder mogelijk werd gemaakt. 
In het geval een kind, al of niet door het programma, wordt teruggebracht 
naar zijn gewone verblijfplaats (land waar het kind verbleef vóór de ontvoe-
ring) terwijl er nog een juridische procedure loopt onder het Haags Kinder-
ontvoeringsverdrag, is het de rol van de Centrale autoriteit om op grond van 
artikel 7 onder i. van het Haags Kinderontvoeringsverdrag, de Centrale 
autoriteit van het land waarnaar het kind was ontvoerd, te informeren over de 
terugkeer van het kind. Het is dan aan deze Centrale autoriteit om de 
juridische instanties aldaar van de terugkeer in kennis te stellen. 

Vraag 4 
Is het waar dat een effect van het programma is dat achtergebleven ouders 
zelf het heft in eigen handen gaan nemen en niet meer de juiste procedures 
volgen? 

Antwoord 4 
Het is de verantwoordelijkheid van de desbetreffende ouder of hij/zij gebruik 
maakt van de procedure van het Haags Kinderontvoeringsverdrag om 
zijn/haar kind terug naar Nederland te krijgen. Ouders zijn hiertoe niet 
verplicht. 

Vraag 5 
Klopt het dat een ambtenaar van het Ministerie van Veiligheid en Justitie bij 
de gesprekken met het programma aanwezig was? Waarom is hiervoor 
gekozen? Gaat u deze samenwerking stopzetten? 

Antwoord 5 
Zoals ik heb aangegeven in antwoord op de vragen 1, 10 en 11 hebben in 
2012 en 2013 drie gesprekken plaatsgevonden tussen ambtenaren van de 
Centrale autoriteit en de redactie van RTL-Ontvoerd. Gemeld is dat de 
Centrale autoriteit de programmamakers alleen van algemene informatie kan 
voorzien en er niet op individuele zaken kan worden ingegaan. 
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Vraag 6 
Was de actieve wijze waarop oud-Staatssecretaris Teeven zich inzette voor 
Ontvoerd op alle fronten geoorloofd? Was er geen sprake van belangenver-
strengeling? 

Antwoord 6 
Zoals in antwoord op de vragen 3, 8, 9, en 11 van Ycel is aangegeven, heeft 
in 2013 een gesprek plaatsgevonden op het departement tussen de toenma-
lige Staatssecretaris, de heer Van den Heuvel en twee ambtenaren, waarin in 
algemene zin is teruggekeken op de eerste 2 seizoenen van RTL-Ontvoerd. 
Van ongeoorloofde inzet of belangenverstrengeling is mij niet gebleken. 

Vraag 7 
Deelt u de mening van de Kinderombudsvrouw, die grote vraagtekens plaatst 
bij de werkwijze van het programma? Deelt u haar mening dat mediabelan-
gen nooit zwaarder mogen wegen dan de rechten van kinderen? 

Antwoord 7 
De bezwaren van de Kinderombudsvrouw ten aanzien van de werkwijze van 
RTL-Ontvoerd zien op het feit dat internationale kinderontvoering een 
ernstige zaak is. Zij vraagt zich af of het belang van het kind met de werkwijze 
van RTL voldoende wordt gerespecteerd. Ik ben bekend met de bezwaren van 
de Kinderombudsvrouw. Voor de Nederlandse overheid staat het belang van 
het kind altijd voorop. Wanneer een ouder met gezag over zijn/haar kind 
besluit medewerking te verlenen aan het tv-programma om te pogen het kind 
terug te halen uit een ander land, is het aan deze ouder om dit belang af te 
wegen. 

Vraag 8, 9 
Hoe kan RTL uitzending van dit programma rechtvaardigen, mede in het licht 
van de eerdere discussie over Hulp-TV? Is het programma volledig in lijn met 
de vernieuwde gedragscode, opgesteld naar aanleiding van de ophef over 
Hulp-TV?2  
Deelt u de mening dat kijkcijfers nooit boven kinderbelangen mogen gaan? 
Kunt u volhouden dat kijkcijfers geen rol spelen bij het programma Ontvoerd? 

Antwoord 8, 9 
Omroepen en producenten van programma's bepalen zelf de inhoud en vorm 
van hun media-aanbod. Bovendien zijn deelnemers zelf verantwoordelijkheid 
voor de afweging om aan een dergelijk programma mee te werken. 

Vraag 12 
Vindt u uitzending van het vierde seizoen nog langer verantwoord? Zo nee, 
gaat u hierover in gesprek met RTL, zeker waar het gaat om de onderdelen 
waaraan u uw medewerking heeft verleend? 

Antwoord 12 
Omroepen en producenten van programma's bepalen zelf de inhoud en vorm 
van hun media-aanbod. 

Toelichting: 

Deze vragen dienen ter aanvulling op eerdere vragen terzake van het lid 
YUcel (PvdA), ingezonden 15 februari 2017 (Aanhangsel Handelingen, 
vergaderjaar 2016-2017, nr. 1894). 

https://www.n  rc.n 1/n ieuws/201 6/11/28/al-onderzoekt-misstanden-rond- 
huiptelevisieprogrammas-a1533979 
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REEDS OPENBAAR 
	A.153 

Ministerie van Veiligheid en Justitie 

> Retouradres Postbus 20301 2500 EH Den Haag 

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer 
der Staten-Generaal 
Postbus 20018 
2500 EA DEN HAAG 

Datum 	15 mei 2017 
Onderwerp Antwoorden Kamervragen over het bericht dat een tv-programma 

over kinderontvoering kinderbelangen zou opofferen aan kijkcijfers 

Directoraat-Generaal 
Straffen en Beschermen 
Directie Sanctietoepassing en 
Jeugd 
DSen) 

Turfmarkt 147 
2511 DP Den Haag 
Postbus 20301 
2500 EH Den Haag 
www.rijksoverhe d.nl/venj 

Ons kenmerk 
2060531 

Bij beantwoording de datum 
en ons kenmerk vermelden. 
Wilt u slechts één zaak in uw 
brief behandelen. 

Hierbij zend ik u de antwoorden op de schriftelijke vragen van het lid Ycel (PvdA) 
aan de staatssecretaris van Veiligheid en Justitie over het bericht dat een tv-
programma over kinderontvoering de belangen van kinderen zou opofferen aan 
kijkcijfers (ingezonden 15 februari 2017) en op de aanvullende vragen van de 
leden Jasper van Dijk en Van Nispen (beiden SP) aan de minister van 
Buitenlandse Zaken en de staatssecretarissen van Veiligheid en Justitie en van 
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap over het programma Ontvoerd (ingezonden 20 
februari 2017). 

De Staatssecretaris van Veiligheid en Justitie, 

K.H.D.M. Dijkhoff 
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Antwoorden Kamervragen van het lid Ycel (PvdA) over het bericht dat 
een tv-programma over internationale kinderontvoering kinderbelangen 
zou opofferen aan kijkcijfers. (ingezonden 15 februari 2017, nr. 
2017Z02520) 

Vraag 1 
Kent u het bericht "Hoe RTL-hit 'Ontvoerd' kinderbelangen opoffert aan 
kijkcijfers"? 

Antwoord op vraag 1 
Ja. 

Vraag 2 
Deelt u de mening dat er, bij het terugontvoeren van een kind dat in het 
buitenland aan het wettig gezag van een van de ouders is onttrokken, 
een toets moet plaatsvinden door een onafhankelijke en objectieve 
instantie of de terugkeer in het belang van het kind is? Deelt u voorts de 
mening dat er goed moet worden ingeschat wat de gevolgen zijn van de 
terugontvoering voor het kind? Zo ja, is dat in het kader van het tv-
programma altijd gebeurd? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord op vraag 2 
Nederland is partij bij het Haags Kinderontvoeringsverdrag 1980 (HKOV). Het 
HKOV beoogt de onmiddellijke terugkeer van kinderen die ongeoorloofd (in strijd 
met het gezagsrecht van bijvoorbeeld de andere ouder) zijn overgebracht naar of 
worden achtergehouden in een verdragsluitende staat. 
Uitgangspunt van het HKOV is dat kinderen zo spoedig mogelijk terugkeren naar 
het land van hun gewone verblijf. Dat kan op vrijwillige basis door medewerking 
van de ontvoerende ouder dan wel na een rechterlijke beslissing in het land waar 
het kind op dat moment verblijft, waarin wordt vastgesteld dat het kind moet 
worden teruggeleid. De rechter weegt daarbij altijd het belang van het kind. 

Het is voor een achtergebleven ouder geen verplichting om een 
teruggeleidingsverzoek op grond van het HKOV via de Nederlandse Centrale 
autoriteit Internationale Kinderaangelegenheden (Centrale autoriteit) in te dienen. 
Er staan ook andere juridische wegen open die door de achtergebleven ouder 
kunnen worden benut en die tot terugkeer van het kind kunnen leiden. 

RTL-Ontvoerd heeft mij laten weten dat zij handelt op verzoek van en in 
samenwerking met de achtergebleven ouder. De ouder bepaalt samen met het 
programma onder welke omstandigheden de hereniging met het meegenomen 
kind plaatsvindt en daarmee ook de gevolgen die dit heeft voor het kind. In dit 
besluit heeft de Nederlandse overheid geen rol behalve dan die hieronder 
beschreven. 

Vraag 3 
Welke medewerking verleent c.q. verleende uw ministerie, het ministerie 
van Buitenlandse Zaken of andere ministeries aan het genoemde tv-
programma? Waarom wordt in de aftiteling van het tv-programma geen 
melding van deze medewerking gedaan? 

Directoraat-Generaal 
Straffen en Beschermen 
Directie Sanctietoepassing en 
Jeugd 
DSenJ 

Datum 
15 mei 2017 

Ons kenmerk 
2060531 
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Vraag 8 
Hoe verhoudt de medewerking van uw ministerie aan dit tv-programma 
zich, tot de taken en verantwoordelijkheid van de Centrale autoriteit om 
namens de Nederlandse regering op grond van het Haags 
Kinderontvoeringsverdrag kinderen naar Nederland terug te laten 
brengen? 

Vraag 9 
Werken de Centrale autoriteit en de tv-makers op enigerlei wijze samen? 
Zo ja, op welke wijze? Zo nee, waarom niet? 

Vraag 11 
Is het genoemde bericht voor u aanleiding de samenwerking met het tv-
programma te wijzigen? Zo ja, waarom en op welke manier gaat u dit 
doen? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord op de vragen 3, 8, 9, en 11 
Vanuit de Centrale autoriteit is algemene informatie verstrekt aan de 
programmamakers. In mijn ogen is het te zwaar om dit te kwalificeren als 
`medewerking' aan het programma. Om die reden is het ook niet vreemd dat in 
de aftiteling van het programma de Centrale autoriteit niet wordt genoemd. In 
2012 en 2013 hebben drie gesprekken plaatsgevonden tussen ambtenaren van de 
Centrale autoriteit en de redactie. In de eerste twee gesprekken is de redactie 
geïnformeerd over het feit dat de rol van de Centrale autoriteit niet meer kan zijn 
dan het geven van algemene informatie en is ingegaan op de rol en 
verantwoordelijkheden van de Centrale autoriteit en op de bepalingen uit het 
Haags Kinderontvoeringsverdrag. Het laatste gesprek in 2013 betrof een 
algemene terugblik op de twee seizoenen van RTL-Ontvoerd. Bij dit gesprek was 
de toenmalige staatssecretaris van Veiligheid en Justitie aanwezig. 

Het ministerie van Buitenlandse Zaken heeft evenmin meegewerkt aan de 
totstandkoming van het programma RTL-Ontvoerd, maar wordt wel op de hoogte 
gehouden van de plannen van het programma. Internationale 
kinderontvoeringszaken zijn altijd kwetsbaar en gevoelig. Het is daarom van 
belang dat het ministerie van Buitenlandse Zaken kan waarschuwen voor 
mogelijke nadelige gevolgen van bepaalde acties in het buitenland. Daarnaast is 
het de verantwoordelijkheid van het ministerie om Nederlandse burgers 
consulaire bijstand en advies te bieden en waar nodig, reisdocumenten te 
verstrekken. Daarom heeft het ministerie ook RTL hierover geadviseerd en staat 
het ministerie in seizoen 1 en 2 genoemd op de aftiteling. Vanaf seizoen 3 heeft 
RTL besloten om geen aftiteling meer te gebruiken. 

Vraag 4 
Kunt u de in het bericht genoemde ambtelijke nota, waarin gerapporteerd 
wordt over het genoemde tv-programma, aan de Kamer doen toekomen? 
Zo nee, waarom niet? Welke problemen ten aanzien van de praktijken 
van dit tv-programma worden er in die nota genoemd? 

Antwoord op vraag 4 
Ja. De nota treft u bijgevoegd aan. 
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Vraag 5 
Is het waar dat de tv-makers hebben ingegrepen "bij zaken die nog 
onder de rechter waren" en dat zij ook "dringende adviezen van 
hulpinstanties als Bureau Jeugdzorg en de Raad voor de 
Kinderbescherming" negeerden en daarbij "het belang van de betrokken 
kinderen uit het oog" verloren? Zo ja, waarom en waaruit blijkt dat? Zo 
nee, waarom is dat niet waar? 

Antwoord op vraag 5 
RTL-Ontvoerd heeft ondanks nog hangende juridische procedures actie 
ondernomen om kinderen terug te geleiden naar de achtergebleven ouders. 
Kinderontvoeringen zijn veelal complexe juridische dossiers waarin - naast een 
verzoek tot teruggeleiding op grond van het HKOV - nog andere juridische 
procedures kunnen lopen in Nederland en/of het buitenland. Vanuit de Centrale 
autoriteit en het ministerie van Buitenlandse Zaken is destijds vanuit hun eigen 
verantwoordelijkheid RTL-Ontvoerd gewezen op de mogelijke risico's en gevolgen 
van een dergelijke actie. Tijdens het gesprek in 2013 met RTL-Ontvoerd is er 
vanuit de Centrale autoriteit aangegeven dat er bezwaren waren die zien op de 
inmenging van RTL-Ontvoerd in zaken waarin nog een juridische procedure 
hangende was. Er is in voorkomende gevallen contact geweest tussen Bureau 
Jeugdzorg en RTL-Ontvoerd. Het is aan RTL-Ontvoerd om te bepalen welke 
consequenties zij aan de inhoud van dat contact verbindt. 

Vraag 6 
Deelt u de bezwaren van de Kinderombudsvrouw ten aanzien van de 
werkwijze van het genoemde programma? Zo ja, waarom en welke 
conclusies trekt u daar uit? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord op vraag 6 
De bezwaren van de Kinderombudsvrouw ten aanzien van de werkwijze van RTL-
Ontvoerd zien op het feit dat internationale kinderontvoering een ernstige zaak is. 
De Kinderombudsvrouw vraagt zich in dit kader af of het belang van het kind met 
de werkwijze van RTL-Ontvoerd voldoende wordt gerespecteerd. 

In het algemeen kan worden gesteld dat wanneer een ouder met gezag over het 
kind besluit medewerking te verlenen aan het tv-programma om te pogen 
zijn/haar kind terug te halen uit een ander land, het aan deze ouder is om het 
belang van het kind af te wegen. 

Op het moment dat ouders kinderen terughaalden, lag er een beslissing van een 
Nederlandse of buitenlandse rechter op grond waarvan in beginsel terugkeer van 
het kind naar Nederland door de achtergebleven ouder mogelijk werd gemaakt. 
De rechter weegt in zijn beslissing het belang van het kind. Zoals in antwoord op 
vraag 5 is aangegeven, hebben de Centrale autoriteit en het ministerie van 
Buitenlandse Zaken vanuit hun eigen verantwoordelijkheid RTL-Ontvoerd 
gewezen op de mogelijke risico's en gevolgen van de ondernomen acties om 
hangende juridische procedures het kind terug te geleiden naar de ouder. 

Vraag 7 
Hoe verhoudt het recht op de bescherming van de persoonlijke 
levenssfeer van de kinderen in het tv-programma zich tot de beelden die 
er van hen worden uitgezonden? 

Directoraat-Generaal 
Straffen en Beschermen 
Directie Sanctietoepassing en 
Jeugd 
DSeni 

Datum 
15 mei 2017 

Ons kenmerk 
2060531 
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Antwoord op vraag 7 
In het algemeen kan gesteld worden dat wanneer een ouder met gezag over het 
kind besluit medewerking te verlenen aan het tv-programma om te pogen 
zijn/haar kind terug te halen uit een ander land, het aan deze ouder is om dit 
belang af te wegen. 

Vraag 10 
Is het u bekend of er onder de kinderen die door het tv-programma naar 
Nederland zijn teruggebracht kinderen zijn die vanwege de wijze waarop 
zij zijn teruggebracht nu psychische problemen ondervinden? Zo ja, wat 
is de aard en omvang van die problemen? Worden deze kinderen op 
enigerlei wijze begeleid of gevolgd door bijvoorbeeld de Raad voor de 
Kinderbescherming, Bureau Jeugdzorg of een andere instantie? 

Antwoord op vraag 10 
Een internationale kinderontvoering is voor een kind een veelal ingrijpende en 
emotionele gebeurtenis, ook zonder de betrokkenheid van een 
televisieprogramma of overheidsinstanties. De Centrale autoriteit heeft destijds 
signalen ontvangen dat in een aantal zaken waarin RTL-Ontvoerd de terugkeer 
heeft bewerkstelligd, kinderen met problemen zouden kampen. Of deze eventuele 
problemen in causaal verband staan met de betrokkenheid van RTL-Ontvoerd is 
door mij niet vast te stellen. 

Directoraat-Generaal 
Straffen en Beschermen 
Directie Sanctietoepassing en 
Jeugd 
DSenJ 

Datum 
15 mei 2017 

Ons kenmerk 
2060531 
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Antwoorden Kamervragen van de leden Jasper van Dijk en Van Nispen 
(beiden SP) aan de minister van Buitenlandse Zaken en de 
staatssecretarissen van Veiligheid en Justitie en van Onderwijs, Cultuur 
en Wetenschap over het programma Ontvoerd. (ingezonden 20 februari 
2017, nr. 2017Z02780) 

Vraag 1 
Is het waar dat de ministeries van Buitenlandse Zaken en Veiligheid en 
Justitie medewerking verlenen aan het RTL-programma "Ontvoerd"? Zo 
ja, wat zijn de exacte afspraken en hoe is deze samenwerking tot stand 
gekomen? 

Vraag 10 
Bent u het eens dat de zorgen over dit programma reëel zijn en dat 
daarom uw samenwerking met dit programma moet worden stopgezet? 
Zo nee, waarom niet? 

Vraag 11 
Hoe gaat u de schade herstellen die mogelijk is aangericht als gevolg van 
uw medewerking aan dit programma? 

Antwoord op de vragen 1, 10 en 11 
Zoals ik heb aangegeven in antwoord op de vragen 3, 8, 9 en 11 van het lid YUcel 
is er vamnuit de Centrale autoriteit algemene informatie verstrekt aan de 
programmamakers. In 2012 en 2013 hebben drie gesprekken plaatsgevonden 
tussen ambtenaren van de Centrale autoriteit en de redactie. Het ministerie van 
Buitenlandse Zaken is evenmin betrokken bij de totstandkoming van het 
programma, maar wordt wel op de hoogte gehouden van de plannen van het 
programma. Internationale kinderontvoeringszaken zijn altijd kwetsbaar en 
gevoelig. Het is daarom van belang dat het ministerie van Buitenlandse Zaken 
kan waarschuwen voor mogelijke nadelige gevolgen van bepaalde acties in het 
buitenland. Daarnaast is het de verantwoordelijkheid van het ministerie om 
Nederlandse burgers consulaire bijstand en advies te bieden en waar nodig, 
reisdocumenten te verstrekken. 

Vraag 2 
Klopt het dat op het ministerie van Buitenlandse Zaken is gewaarschuwd 
voor "ernstig leed bij de betrokken kinderen" en dat er zelfs sprake zou 
zijn van zelfmoordpogingen? Zo ja, hoe kan het dat u hieraan uw 
medewerking verleent? 

Antwoord op vraag 2 
Dit is niet bekend bij het ministerie van Buitenlandse Zaken. In zijn algemeenheid 
kan worden gesteld dat een internationale kinderontvoering voor alle 
betrokkenen, maar vooral voor het kind een veelal ingrijpende en emotionele 
gebeurtenis is. De Centrale autoriteit heeft destijds signalen ontvangen dat in een 
aantal zaken waarin RTL-Ontvoerd de terugkeer heeft bewerkstelligd, kinderen 
met problemen zouden kampen. Of deze eventuele problemen in causaal verband 
staan met de betrokkenheid van RTL-Ontvoerd, is door mij niet vast te stellen. 
Zoals ik heb aangegeven in antwoord op de vragen 1 en 10 is van medewerking 
aan de totstandkoming van het programma geen sprake geweest. 

Directoraat-Generaal 
Straffen en Beschermen 
Directie Sanctietoepassing en 
Jeugd 
DSenJ 

Datum 
15 mei 2017 

Ons kenmerk 
2060531 
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Vraag 3 
Hoe kan het dat er kinderen in het programma zijn teruggebracht naar 
ouders, "ondanks nog hangende juridische procedures"? Hoe heeft u dat 
afgestemd met de juridische instanties in het buitenland? 

Antwoord op vraag 3 
Kinderontvoeringen worden voor alle betrokkenen, maar vooral voor het kind, als 
ingrijpend en soms zelfs als traumatisch ervaren. Kinderontvoeringen zijn veelal 
complexe juridische dossiers. Er kunnen naast een verzoek tot teruggeleiding op 
grond van het HKOV ook nog andere juridische procedures lopen in Nederland 
en/of in het buitenland. Op het moment dat ouders kinderen terughaalden, lag er 
een beslissing van een Nederlandse of buitenlandse rechter op grond waarvan in 
beginsel de terugkeer van het kind naar Nederland door de achtergebleven ouder 
mogelijk werd gemaakt. 

In het geval een kind, al of niet door het programma, wordt teruggebracht naar 
zijn gewone verblijfplaats (land waar het kind verbleef vóór de ontvoering) terwijl 
er nog een juridische procedure loopt onder het Haags Kinderontvoeringsverdrag, 
is het de rol van de Centrale autoriteit om op grond van artikel 7 onder i. van het 
Haags Kinderontvoeringsverdrag, de Centrale autoriteit van het land waarnaar het 
kind was ontvoerd, te informeren over de terugkeer van het kind. Het is dan aan 
deze Centrale autoriteit om de juridische instanties aldaar van de terugkeer in 
kennis te stellen. 

Vraag 4 
Is het waar dat een effect van het programma is dat achtergebleven 
ouders zelf het heft in eigen handen gaan nemen en niet meer de juiste 
procedures volgen? 

Antwoord op vraag 4 
Het is de verantwoordelijkheid van de desbetreffende ouder of hij/zij gebruik 
maakt van de procedure van het Haags Kinderontvoeringsverdrag om zijn/haar 
kind terug naar Nederland te krijgen. Ouders zijn hiertoe niet verplicht. 

Vraag 5 
Klopt het dat een ambtenaar van het ministerie van Veiligheid en Justitie 
bij de gesprekken met het programma aanwezig was? Waarom is 
hiervoor gekozen? Gaat u deze samenwerking stopzetten? 

Antwoord op vraag 5 
Zoals ik heb aangegeven in antwoord op de vragen 1, 10 en 11 hebben in 2012 
en 2013 drie gesprekken plaatsgevonden tussen ambtenaren van de Centrale 
autoriteit en de redactie van RTL-Ontvoerd. Gemeld is dat de Centrale autoriteit 
de programmamakers alleen van algemene informatie kan voorzien en er niet op 
individuele zaken kan worden ingegaan. 

Vraag 6 
Was de actieve wijze waarop oud-staatssecretaris Teeven zich inzette 
voor Ontvoerd op alle fronten geoorloofd? Was er geen sprake van 
belangenverstrengeling? 

Directoraat-Generaal 
Straffen en Beschermen 
Directie Sanctietoepassing en 
Jeugd 
DSenJ 

Datum 
15 mei 2017 

Ons kenmerk 
2060531 
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Antwoord op vraag 6 
Zoals in antwoord op de vragen 3, 8, 9, en 11 van Y0cel is aangegeven, heeft in 
2013 een gesprek plaatsgevonden op het departement tussen de toenmalige 
staatssecretaris, de heer Van den Heuvel en twee ambtenaren, waarin in 
algemene zin is teruggekeken op de eerste 2 seizoenen van RTL-Ontvoerd. Van 
ongeoorloofde inzet of belangenverstrengeling is mij niet gebleken. 

Vraag 7 
Deelt u de mening van de Kinderombudsvrouw, die grote vraagtekens 
plaatst bij de werkwijze van het programma? Deelt u haar mening dat 
mediabelangen nooit zwaarder mogen wegen dan de rechten van 
kinderen? 

Directoraat-Generaal 
Straffen en Beschermen 
Directie Sanctietoepassing en 
Jeugd 
DSenJ 

Datum 
15 mei 2017 

Ons kenmerk 
2060531 

Antwoord op vraag 7 
De bezwaren van de Kinderombudsvrouw ten aanzien van de werkwijze van RTL-
Ontvoerd zien op het feit dat internationale kinderontvoering een ernstige zaak is. 
Zij vraagt zich af of het belang van het kind met de werkwijze van RTL voldoende 
wordt gerespecteerd. Ik ben bekend met de bezwaren van de 
Kinderombudsvrouw. Voor de Nederlandse overheid staat het belang van het kind 
altijd voorop. Wanneer een ouder met gezag over zijn/haar kind besluit 
medewerking te verlenen aan het tv-programma om te pogen het kind terug te 
halen uit een ander land, is het aan deze ouder om dit belang af te wegen. 

Vraag 8 
Hoe kan RTL uitzending van dit programma rechtvaardigen, mede in het 
licht van de eerdere discussie over Hulp-TV? Is het programma volledig 
in lijn met de vernieuwde gedragscode, opgesteld naar aanleiding van de 
ophef over Hulp-TV? 2) 

Vraag 9 
Deelt u de mening dat kijkcijfers nooit boven kinderbelangen mogen 
gaan? Kunt u volhouden dat kijkcijfers geen rol spelen bij het programma 
Ontvoerd? 

Antwoord op de vragen 8 en 9 
Omroepen en producenten van programma's bepalen zelf de inhoud en vorm van 
hun media-aanbod. Bovendien zijn deelnemers zelf verantwoordelijkheid voor de 
afweging om aan een dergelijk programma mee te werken. 

Vraag 12 
Vindt u uitzending van het vierde seizoen nog langer verantwoord? Zo 
nee, gaat u hierover in gesprek met RTL, zeker waar het gaat om de 
onderdelen waaraan u uw medewerking heeft verleend? 

Antwoord op vraag 12 
Omroepen en producenten van programma's bepalen zelf de inhoud en vorm van 
hun media-aanbod. 

1) https://www.ftm.nl/artikelen/hoe-rtl-hit-ontvoerd-kinderbelangen-opoffert-
aan-kiikciifers-longread#reactie24953   
2) https://www.nrc.nl/nieuws/2016/11/28/rtl-onderzoekt-misstanden-rond-
hulptelevisieorogrammas-a1533979   
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Toelichting: 
Deze vragen dienen ter aanvulling op eerdere vragen terzake van het lid Ycel 
(PvdA), ingezonden 15 februari 2017 (vraagnummer 2017Z02520) 

Directoraat-Generaal 
Straffen en Beschermen 
Directie Sanctietoepassing en 
Jeugd 
DSenJ 

Datum 
15 mei 2017 

Ons kenmerk 
2060531 
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Beantwoording kamervragen Medialogica over 
programma Ontvoerd 

Contactpersoon 
1 ti 2 e Aitik 
T 070 426.1 
F 070 426 

Datum 
13 juni 2019 
Ons kenmerk 
2638703 

nota 

A.162 

MinlenV 
MinRb 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 

Directoraat-Generaal 
Politie en 
Veiligheidsregio's 
Bestel en Bevoegdheden 
Turfmarkt 147 
2511 DP Den Haag 
Postbus 20301 
2500 EH Den Haag 
wvovaijIcsoverheid.nVjenv 

Aanleiding 
Op 1 mei 2019 zijn Kamervragen gesteld door het lid Van Dijk (SP) naar 
aanleiding van het programma "Medialogica" van zondag 28 april 2019. In de 
uitzending wordt de handelswijze van het televisieprogramma "Ontvoerd" van 
John van den Heuvel ter discussie gesteld. De 6-weken termijn voor deze 
Kamervragen is op 12 juni jl. verstreken. Deze is niet gehaald in verband met het 
op moeten vragen van informatie bij diverse organisaties, waarbij de deadline niet 
haalbaar bleek. 

Advies/actie 
U informeren over de beantwoording van Kamervragen over Medialogica en 
de relatie tot eerdere Kamervragen (2017). 
Concept beantwoording ter akkoord voorleggen. 
NB - de beantwoording wordt op dit moment ook in de lijn voorgelegd aan de 
minister van Buitenlandse Zaken, aan wie de vragen mede zijn gesteld. 

Toelichting 
In het programma "Ontvoerd" probeert John van den Heuvel een kind dat door 
één van de ouders is meegenomen naar het buitenland terug te brengen naar de 
in Nederland achtergebleven andere ouder. In de Medialogica-uitzending wordt 
aan de hand van een aantal casussen gesteld dat het ministerie van Justitie en 
Veiligheid, de politie, het openbaar ministerie en het ministerie van Buitenlandse 
Zaken medewerking hebben verleend aan de programmamakers van "Ontvoerd". 

Beantwoordina Kamervraaen in 2017 
Over de relatie tussen het programma en de beide ministeries zijn in 2017 2 sets 
Kamervragen gesteld. In antwoorden op die Kamervragen (d.d. 19 mei 2017, zie 
bijlage I) is gesteld dat: 
- 	Het ministerie van BZ en het ministerie van JenV niet betrokken zijn bij de 

totstandkoming van het programma "Ontvoerd". 
In 2012 en 2013 drie gesprekken plaatsgevonden tussen ambtenaren van de 
Centrale autoriteit (DGSenB) en de programmamakers. In de eerste twee 
gesprekken is de redactie geïnformeerd over het feit dat de Centrale 
autoriteit niet meer kan doen dan het geven van algemene informatie, is 
ingegaan op de rol en verantwoordelijkheden van de Centrale autoriteit en 
dat is gesproken over de bepalingen uit het Haags Kinderontvoerings-
verdrag. Het derde gesprek in 2013 betrof een algemene terugblik op de 
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Met opmerkingen 	]: Heeft hier een jurist (ow)Z) 
naar gekeken? 

M  Met 	ngeri10,2,é j: Uit Van Date, 11.1 
: sa•men-wer•ken (werkte samen, heeft 

tin onderling overleg werken 

twee seizoenen van "Ontvoerd". Bij dit gesprek was de toenmalige 
Staatssecretaris van Ven) aanwezig. 

- 	Ten aanzien van het ministerie van Buitenlandse Zaken is gemeld dat het 
ministerie van Buitenlandse Zaken op de hoogte wordt gehouden van de 
plannen van het programma met het oog op de verantwoordelijkheden die 
het ministerie draagt (o.a. verlenen consulaire bijstand). 

De documentatie die ten grondslag ligt aan de beantwoording van de 
Kamervragen uit 2017 is openbaar gemaakt in het kader van verschillende WOB-
verzoeken. 

Directoraat-Generaal 
Politie en 
Veiligheidsregio's 
Bestel en Bevoegdheden 

Datum 
13 juni 2019 

Ons kenmerk 
2638703 

In de Kamervragen uit 2017 is niet expliciet gevraagd naar betrokkenheid van de 
politie en het OM. Uit mailwisselingen over die Kamervragen blijkt dat de politie 
en het OM ook niet zijn benaderd om te achterhalen of zij mogelijk betrokken zijn 
geweest bij het programma. In de huidige set Kamervragen worden opnieuw 
vragen gesteld over de "samenwerking" tussen bovengenoemde ministeries en de 
programmamakers. In tegenstelling tot de vorige sets Kamervragen wordt nu wel 
expliciet gevraagd naar de relatie tussen de programmamakers van "Ontvoerd" 
en politie/Openbaar Ministerie. 

Informatie van Politie en openbaar ministerie  
Politie 
In juni 2018 heeft de politie via een mailbericht' aan alle eenheden de algemene 
lijn uitgevaardigd dat het meewerken aan deze programma's met het oog op de 
Wet politiegegevens "niet rechtmatig en in principe niet mogelijk [is]". 
In de praktijk blijken de programmamakers informatie te verstrekken aan de 
politie en het OM die deze organisaties ertoe aan kunnen zetten om in het belang 
van de opsporing of in het belang van het kind bepaalde afwegingen te maken in 
hun eigen opsporings- en vervolgingsproces.~I§K, 

De Wet politiegegevens biedt een grondslag om in incidentele gevallen informatie 
te verstrekken aan een derde als dat noodzakelijk is met het oog op een 
zwaarwegend algemeen belang (artikel 19 Wpg). 

De politie heeft geen overzicht van deze informatieverstrekkingen. 
IMIEW 	 I 	 

-~111111~111111111~  111MtlIMIE'r 

1  Aanleiding het uitvaardigen van deze lijn was een Wob-verzoek bij de pol tie waarin 
gevraagd werd naar de samenwerking tussen de politie en d t soort programma's. 
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Politieke en bestuurlijke context 
Bij de beantwoording van de Kamervragen uit 2017 is gesteld dat de ministeries 
van Buitenlandse Zaken en Justitie en Veiligheid niet betrokken zijn bij de 
totstandkoming van het programma "Ontvoerd". Voor het ministerie van JenV is 
die stelling destijds gebaseerd op de rol van de Centrale autoriteit. Naar de rol 
van de politie en het OM is destijds niet gevraagd en omdat er toen nog geen 
signalen waren over mogelijke betrokkenheid van de politie en het OM bij het 
programma, zijn zij ook niet in het antwoord benoemd. 
De focus van de Kamervragen die nu voorliggen is anders en maakt dat ook 
nadrukkelijk aan de politie en het OM is gevraagd om de vraag te beantwoorden 
of er met het programma "Ontvoerd" wordt samengewerkt. 

Afstemming 
Bij de beantwoording zijn de volgende organisaties betrokken: 

DGSenB/Centrale Autoriteit + WOB-coordinator 
- DGRR/DJOA + OM 
- DGPenV + Politie 
- 	Ministerie van BZ 

Bijlagen 
Concept antwoorden op de Kamervragen Medialogica door het lid Van Dijk (SP). 
Bijlage 1 - door de politie aangeleverde informatie 
Bijlage 2 - door het OM aangeleverde informatie 

Directoraat-Generaal 
Politie en 
Veiligheldsregio's 
Bestel en Bevoegdheden 

Datum 
13 juni 2019 

Ons kenmerk 
2638703 
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REEDS OPENBAAR 
	A.165 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 

> Retouradres Postbus 20301 2500 EH Den Haag 

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer 
der Staten-Generaal 
Postbus 20018 
2500 EA DEN HAAG 

Datum 	4 juli 2019 
Onderwerp Antwoorden Kamervragen over het programma Medialogica 

Hierbij stuur ik u, mede namens de minister van Buitenlandse Zaken en de 
minister voor Rechtsbescherming, de beantwoording van de schriftelijke vragen 
van het lid Van Dijk (SP) over het programma Medialogica. 

De Minister van Justitie en Veiligheid, 

Ferd Grapperhaus 

Directoraat-Generaal 
Straffen en Beschermen 
Directie Sanctietoepassing en 
Jeugd 

Turfmarkt 147 
2511 OP Den Haag 
Postbus 20301 
2500 EH Den Haag 
www.rijksoverhe d.nl/jenv 

Ons kenmerk 
2638707 

Uw kenmerk 
2019Z08937 

Bij beantwoording de datum 
en ons kenmerk vermelden. 
Wilt u slechts één zaak in uw 
brief behandelen. 



Antwoorden Kamervragen van het lid Van Dijk (SP) aan de Ministers van 
Justitie en Veiligheid en van Buitenlandse Zaken over het programma 
Medialogica (ingezonden 1 mei 2019, nr. 2019Z08937) 

Vraag 1 
Kent u de uitzending van Medialogica van 28 april 2019? 1) Wat is uw 
oordeel daarover? 

Directoraat-Generaal 
Straffen en Beschermen 
Directie Sanctietoepassing en 
Jeugd 

Datum 
4 juli 2019 

Ons kenmerk 
2638707 

Antwoord op vraag 1 
Ja. Omroepen en programmamakers bepalen zelf de inhoud en vorm van hun 
media-aanbod. Ik heb hier dan ook geen oordeel over. In mijn beantwoording van 
deze Kamervragen ga ik in op de rollen die overheidsorganisaties in sommige 
gevallen spelen. 

Vraag 2 
Houdt u nog altijd vol dat de regering niet heeft samengewerkt met het 
programma "Ontvoerd", zoals u stelt in antwoord op de vragen van 19 
mei 2017? 

Antwoord op vraag 2 
Zoals is aangegeven in de antwoorden op de vragen van het lid Y0cel (PvdA) aan 
de toenmalig staatssecretaris van Veiligheid en Justitie en op de aanvullende 
vragen van de leden Jasper van Dijk en Van Nispen (beiden SP) aan de minister 
van Buitenlandse Zaken en de toenmalige staatssecretarissen van Veiligheid en 
Justitie en van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap over het programma Ontvoerd, 
is door de Centrale autoriteit en het Ministerie van Buitenlandse Zaken geen 
medewerking verleend aan het programma "Ontvoerd". 

Omdat de vragen gesteld werden aan de toenmalige staatssecretaris van 
Veiligheid en Justitie en in de vragen naar de Centrale autoriteit werd verwezen, 
is bij de beantwoording van deze vragen destijds geen navraag gedaan bij politie 
en Openbaar Ministerie (hierna: OM). In antwoord op vraag 6, 7 en 10 wordt 
ingegaan op de contacten tussen politie, OM en het programma 'Ontvoerd'. 

Vraag 3 
Deelt u de mening, dat uw ministerie ten onrechte een noodpaspoort aan 
een kind heeft verstrekt dat door "Ontvoerd" uit Suriname is 
meegenomen? 

Antwoord op vraag 3 
Nee, die mening deel ik niet. Aan de voorwaarden voor verstrekking van een 
reisdocument werd voldaan en, mede op basis van de uitspraak van de Rechtbank 
te Rotterdam, is ten rechte een reisdocument aan het kind verstrekt. Met dit 
reisdocument kon het kind - samen met de vader - Suriname verlaten. 

Vraag 4 
Wat is uw reactie op de Kinderombudsman die stelt: "(h)et dossier 
schetst het beeld dat de minister heeft ingespeeld op de situatie zoals 
deze is weergegeven door de vader en de makers van het 
televisieprogramma en zich heeft laten leiden door het tijdsschema van 
dit programma"? 
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Antwoord op vraag 4 
Het tijdschema van de programmamakers is nimmer leidend geweest bij de 
verlening van consulaire bijstand, waaronder de verstrekking van 
(nood)reisdocumenten aan minderjarigen (zoals in het onderhavige geval). De 
wettelijk vertegenwoordiger van de minderjarige in kwestie bepaalt in beginsel 
het tijdstip van indienen van een paspoortaanvraag en het afhaalmoment van het 
reisdocument. 
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Vraag 5 
Wat is uw reactie op de interne mails van ambtenaren waarin zij hun 
twijfels uiten over het programma? 

Antwoord op vraag 5 
Ik ga er van uit dat u doelt op documenten die in het kader van verschillende 
WOB-verzoeken inzake het programma "Ontvoerd" zijn gepubliceerd. In deze 
documenten zijn door ambtenaren zorgen geuit ten aanzien van bemoeienis van 
het programma "Ontvoerd" in .kinderontvoeringszaken waarin nog juridische 
procedures aanhangig waren. Het is immers de uitsluitende bevoegdheid van de 
rechter om een oordeel te geven over de eventuele teruggeleiding van een kind. 
Ik deel deze zorgen. 

Vraag 6 
Hoe verklaart u, dat de afdeling Juridische Zaken van de Korpschef stelt 
dat meewerken aan "Ontvoerd" niet rechtmatig en in principe niet 
mogelijk is? Waarom is er dan wel door de politie informatie met het 
programma gedeeld? 

Antwoord op vraag 6 
In juni 2018 heeft de afdeling Juridische Zaken van de Korpschef een e-mail 
gestuurd aan afdelingshoofden, coordinatoren en mediadesken van de 
verschillende politie-eenheden, waarin de afdeling Juridische Zaken benadrukt dat 
het verlenen van medewerking aan een dergelijk tv-programma niet rechtmatig 
en in principe niet mogelijk is. 

De Wet politiegegevens biedt weliswaar mogelijkheden om politiegegevens aan 
derden buiten de politie te verstrekken, maar verstrekking van politiegegevens 
met het enkele doel daar een (commercieel) televisieprogramma mee te maken is 
niet toegestaan. Dit e-mailbericht is naar verschillende onderdelen van de politie 
gestuurd. 

Dit laat onverlet dat er in de praktijk wel contact is tussen de politie, het OM en 
de programmamakers. Het contact ontstaat bijvoorbeeld doordat de 
programmamakers persvragen stellen. Het komt ook voor dat de politie en het 
OM informatie ontvangen van programmamakers die hen ertoe bewegen in het 
belang van de opsporing of in het belang van het kind bepaalde afwegingen te 
maken in hun eigen opsporings- en vervolgingsproces. Daarnaast is het soms 
nodig informatie te verstrekken aan programmamakers, omdat de handelingen 
van de programmamakers een lopend onderzoek dreigen te schaden of omdat het 
belang van het kind mogelijk in het gedrang kan komen. De Wet politiegegevens 
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biedt een grondslag om in incidentele gevallen informatie te verstrekken aan een 
derde als dat noodzakelijk is met het oog op een zwaarwegend algemeen belang 
(artikel 19 Wet politiegegevens). De verstrekking heeft dan uitdrukkelijk tot doel 
het kind en het opsporingsbelang te beschermen. 

Uit de informatie die ik van politie heb ontvangen ten behoeve de beantwoording 
van deze Kamervragen blijkt dat verschillende onderdelen van de politie met 
enige regelmaat contacten onderhielden met de programmamakers van 
'Ontvoerd' en dat daarbij ook informatie is uitgewisseld. De uitwisseling van 
informatie kan noodzakelijk zijn geweest gelet op het opsporingsbelang en/of de 
bescherming van de belangen van het kind (zie hierboven). 

Wanneer blijkt dat er binnen de politieorganisatie niet conform het e-mailbericht 
van de afdeling Juridische Zaken is gehandeld, wordt daarop geacteerd om dit te 
corrigeren. Naar de toekomst toe is het e-mailbericht van de afdeling Juridische 
Zaken uit juni 2018 uitgewerkt tot een nadere instructie zoals verder toegelicht is 
in de beantwoording van vraag 10. 

Het OM heeft naar aanleiding van deze Kamervragen aangegeven dat er geen 
sprake is van een gemeenschappelijk optreden van het OM en de 
programmamakers om een bepaald doel te bereiken. Evenals de politie, geeft het 
OM aan dat er afhankelijk van de casus wel wordt gehandeld naar aanleiding van 
aangekondigde of uitgevoerde acties van de programmamakers. Het handelen 
van OM en politie in deze gevallen dient altijd gelegitimeerd te worden door een 
onderbouwde belangenafweging tussen het belang van opsporing en vervolging 
en het belang van het kind in relatie tot de inbreuk die wordt gemaakt op de 
privacy van verdachte(n) en andere betrokkenen. Wanneer door de politie 
informatie wordt verstrekt dient daarvoor toestemming te worden verleend door 
het OM. 

Vraag 7 
Deelt u de mening dat een Europees Arrestatie Bevel niet gedeeld had 
mogen worden met een vader alsmede met het programma "Ontvoerd"? 

Antwoord op vraag 7 
In algemene zin acht ik het niet wenselijk dat een Europees Arrestatie Bevel 
(EAB) wordt gedeeld met een derde. Er is een klacht ingediend tegen een 
politiemedewerker die het EAB zou hebben verstrekt aan de vader. De politie is 
naar aanleiding daarvan een onderzoek gestart. Ik wacht dit onderzoek af. Het 
gaat hierbij om een individueel geval waarover ik verder geen mededelingen kan 
doen. 

Vraag 10 
Wordt er door de politie nog steeds politie-informatie met het nieuwe 
programma van John van den Heuvel gedeeld? Zo ja, op grond van welke 
aanwijzing gebeurt dat? 

Antwoord op 10 
Uit de informatie die ik van de politie heb ontvangen is mij gebleken dat in 
individuele gevallen informatie wordt uitgewisseld met programma's zoals 
'Ontvoerd' en 'Dossier van den Heuvel' waarin programmamakers misstanden en 
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strafbare feiten onderzoeken. Daarvoor geldt het kader zoals omschreven in 
antwoord op vraag 6. 

Ik heb dit onderwerp ook besproken met de korpschef. Hij heeft aangegeven dat 
de politie in lijn met de Wet politiegegevens een instructie heeft opgesteld waarin 
het e-mailbericht van juni 2018 nader is uitgewerkt. Zoals ook in antwoord op 
vraag 6 is aangegeven is het uitgangspunt van de instructie dat er geen 
politiegegevens worden verstrekt tenzij dat noodzakelijk is in het belang van het 
opsporingsonderzoek of ter bescherming van de belangen van het slachtoffer. Bij 
een verzoek tot medewerking aan dergelijke programma's vindt bij de politie op 
centraal niveau een toetsing plaatsvinden. Via verschillende communicatiekanalen 
binnen de politie zal bekendheid worden gegeven aan deze instructie. Wanneer 
politiegegévens worden verstrekt aan dergelijke programma's, dient daarvoor 
toestemming te worden verleend door het OM. 
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Vraag 8 
Bent u het eens met de kritiek van Hoogleraar Jeugdrecht Mariëlle 
Bruning op het programma "Ontvoerd", onder andere dat het 
twijfelachtig is gevoelige kinderzaken via een TV-programma "op te 
lossen"? Deelt u de mening dat de samenwerking vanuit uw ministerie 
heroverwogen moet worden? 

Vraag 9 
Erkent u dat het programma "Ontvoerd" grote risico's neemt met 
kinderen, zeker als het nog niet afgeronde zaken betreft? Wat is 
terugkijkend uw oordeel over de medewerking die uw ministerie aan het 
programma heeft verleend? 

Vraag 11 
Wordt het programma Ontvoerd/Dossier van John van den Heuvel nog 
steeds gefaciliteerd door Buitenlandse zaken, de politie en justitie? Zo 
nee, wanneer bent u daarmee gestopt? 

Antwoord op vraag 8, 9 en 11 
In antwoord op de vragen van het lid YUcel (PvdA) en de leden Van Dijk en Van 
Nispen (SP)1  is onder meer aangegeven dat wanneer een ouder met gezag over 
een kind besluit medewerking te verlenen aan het programma "Ontvoerd" of enig 
ander programma om te proberen zijn of haar kind terug te halen uit een ander 
land, het aan deze ouder is om het belang van het kind af te wegen. In de 
voornoemde beantwoording is ook aangegeven dat vanuit de Centrale autoriteit 
desgevraagd algemene informatie is verstrekt aan de redactie van Simpel 
Media/Ontvoerd, zoals de Centrale autoriteit als overheidsinstantie gehouden is te 
doen. 

Daarnaast is in die beantwoording aangegeven wat de positie van het ministerie 
van Buitenlandse Zaken is ten opzichte van het programma "Ontvoerd" en wat de 
verantwoordelijkheid van dit ministerie is op het gebied van consulaire bijstand en 
advies aan Nederlandse burgers. Het ministerie van Buitenlandse Zaken heeft, net 

1  Kamerstukken II 2016/17, aanhangsel 1894 en 1895. 
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als de Centrale autoriteit, niet meegewerkt aan de totstandkoming van het 
programma "Ontvoerd". Wel werd het ministerie van Buitenlandse Zaken 
geïnformeerd over de plannen van het programma. Internationale 
kinderontvoeringszaken zijn altijd kwetsbaar en gevoelig. Het is daarom van 
belang dat het ministerie van Buitenlandse Zaken kan waarschuwen voor 
mogelijke nadelige gevolgen van bepaalde acties in het buitenland. Daarnaast is 
het de verantwoordelijkheid van het ministerie van Buitenlandse Zaken om 
Nederlandse burgers consulaire bijstand en advies te bieden en waar nodig, 
reisdocumenten te verstrekken. 
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Voor zover deze vraag betrekking heeft op politie en OM, verwijs ik naar het 
antwoord op vraag 10. 

1) https://www.human.nl/medialoqica/kiik/afleveringen/2019/aflevering-3.html#   
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